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letošní rok jsme všichni měli v plánu mnoho tradičních i nových jak kulturních, tak 
sportovních akcí. Ovšem pandemická situace nám stále mění plány.
Jsme rádi, že se podařil krásný poslední srpnový víkend uskutečnit dětský den, s rytíři 
i dětmi to bylo úžasné.  1. září jsme přivítali prvňáčky ve stylu „Večerníčku“.  První 
sobotu v září dopoledne proběhlo vítání občánků (ve dvou skupinách) a odpoledne 
obcí prošel krojovaný průvod stárek a stárků s večerní zábavou před restaurací  
U Zbojníka. Tradiční pobožnost u Kaple Mitrovských a hasičská soutěž se uskutečnily 
v následujícím víkendu.  Poslední možnou akcí bylo první říjnovou neděli divadelní 
představení pohádka „O zlaté rybce“ v sále Mediatéky.
Všem organizátorům proběhlých akcí patří velké díky, jelikož si dnes více vážíme 
možnosti se potkat, sdílet a prožít společné chvíle. Rada obce se od poloviny srpna 
sešla 11x . 
Podělím se s Vámi o nejdůležitější úkoly, kterými jsme se v tomto období zabývali.

Veřejné zakázky:
VZMR Stání pro nádoby na tříděný odpad 
RO se podařilo dotáhnout do konce projekt, přípravu a začít realizovat stání pro 
nádoby na tříděný odpad na sídlišti v Mokré (vedle stávajícího sklenářství). 
Rada obce, v souladu s doporučením hodnotící komise schválila pořadí ekonomicky 
nejvýhodnějších nabídek: 1. místo JOŠISTAV.

Rozvoj obce:
Objekt Mokrá  č.p. 353 včetně pozemků
Koncem září se majitelka objektu rozhodla odstoupit od dalších jednání v záměru 
odprodeje prodejny drogerie č.p. 353 včetně pozemku prozatím jej neprodat. 
Hlavním důvodem je současný vývoj epidemiologické situace s Covid-19.
Rada obce Mokrá-Horákov pověřuje pracovní skupina pro zpracování záměru  
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a studie využití nemovitosti Mokrá 353 včetně přilehlých 
pozemků pokračováním prací na uvedeném záměru včetně 
celkového řešení centra obce. Budeme se snažit zadat soutěž 
ve spolupráci s vysokou školou (studentské práce).

Rozpočty, dotace, dary:
Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Jihomoravského kraje – Skalní stěna II.
Rada obce Mokrá-Horákov schválila uzavření Smlouvy  
o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje na akci
Zajištění nestabilní skalní stěny v lokalitě velké zatáčky  
– křižovatka ke koupališti v Mokré-Horákově (2. etapa)  
ve výši 400 000,- Kč
Poskytnutí dotací z rozpočtu obce pro rok 2020.
Rada obce Mokrá-Horákov schválila poskytnutí dotací  
z rozpočtu obce pro rok 2020: 
-  Linka bezpečí, z.s., ve výši 2 000,-Kč,
-  Základní umělecká škola Pozořice, příspěvková
  organizace, ve výši 42 500,-Kč,
-  Junák – český skaut, ve výši 14 000,-Kč, 
-  Klub rodičů při ZŠ Mokrá-Horákov, z.s., ve výši 17 000,-Kč. 
ČMC – Smlouva o poskytnutí finančního daru.
Rada obce Mokrá-Horákov doporučila zastupitelstvu obce uzavřít Smlouvu o poskytnutí finančního daru 
s obchodní společností Českomoravský cement, a.s. ve výši 250 000,-Kč

Rada obce Mokrá-Horákov schválila uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce s TJ Mokrá-Horákov z.s. ve výši 20 000,-Kč
Rada obce Mokrá-Horákov schválila poskytnutí finančních darů trenérům mládeže za 1. pololetí 2020 ve výši 64 050,-Kč. 
Rada obce Mokrá-Horákov schválila, výjimečně z důvodu nekonání obecních hodů, úhradu 
nákladů na krojované hody, do výše 15 000,-Kč a bezplatné zapůjčení 15 kusů pivních setů.

Převod bytů v bytovém domě Mokrá 361
Přiblížil se termín konce udržitelnosti převodu obecních bytů, které byly postaveny díky dotaci Ministerstva pro místní rozvoj  
v roce 2000.  Z dotačních smluv vyplýval pro obec mimo jiné závazek, že po dokončení výstavby, resp. po dobu 20 let od 
kolaudace nepřevede vlastnictví na třetí osobu. Obec by měla, dle uzavřených smluvních vztahů, převést bytové jednotky do 
vlastnictví nájemníků. 
Právní kancelář obce byla požádána o přípravu úkonů a harmonogram, jak správně právně  převod vlastnictví realizovat. Bylo 
zpracováno právní stanovisko k uzavřeným smluvním vztahům a zamýšlenému postupu při převodu bytů v bytovém domě Mokrá 
361 na základě uzavřených smluv o smlouvách budoucích – smlouvách o koupi najaté věci.
Z tohoto stanoviska vyplynulo, že převod bytových jednotek nebude jednoduchý. Z toho důvodu byla svolána dvě pracovní jednání 
zastupitelů s právníky a rada obce se sešla i s nynějšími obyvateli bytového domu. Tento problém bude dále řešen i ve spolupráci 
s další právní kanceláří, která řešila podobný problém v jiné obci. 

Koronavir:
Oficiálně jsme obdrželi rozhodnutí o přiznání dotace dle podnětu svazu měst a obcí MF ČR ve výši 1 250,-Kč/občan, pro naši obec 
celková dotace činí 3 448 750,-Kč (částečná refundace výpadku daňových příjmů v důsledku pandemie covid-19.
Žádost ZŠ Mokrá-Horákov o souhlas s vypsáním VZMR na dodávku notebooků pro zajištění on-line výuky.
Rada obce Mokrá-Horákov schválila žádost ZŠ Mokrá-Horákov o vypsání VZMR na dodávku 25 kusů k zajištění on-line výuky  
z účelové dotace poskytnuté MŠMT.

Rada obce, Komise RO a výbory ZO:
Na jednáních rady obce se snažím dle jednotlivých bodů zápisu seznámit členy s průběhem a doporučeními všech komisí  
- stavební a pozemkové, ekologické komise, sociální komise, sportovní komise a kulturní komise.
Tento rok máme i personální změny.
Rada obce Mokrá-Horákov vzala na vědomí rezignaci PaedDr. Elišky Rotreklové ze zdravotních důvodů na funkci členky 
Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov. Mandát zanikl dne 31. 8. 2020. Dle zákonného postupu byl dalším náhradníkem v pořadí 
na kandidátní listině KDU-ČSL Ing. Tomáš Koutný, Ph.D., který následně rezignoval (z pracovních a rodinných důvodů) ke dni  
2. 9. 2020. Dalším náhradníkem v pořadí byl Ing. Vojtěch Rejnuš, kterému vznikl dnem 3. 9. 2020 mandát na člena Zastupitelstva 

Přístavba dílen ZŠ Mokrá-Horákov
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LISTOPAD
29. 11.  ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

PROSINEC
20. 12. SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ S ROZSVÍCENÍM BETLÉMSKÉHO SVĚTLA

LEDEN
15. 1. OBECNÍ PLES • 23. 1. MAŠKARNÍ PLES • 30. 1. FARNÍ PLES 

ÚNOR
5. 2. HASIČSKÝ PLES • 14. 2. DĚTSKÝ KARNEVAL 

BŘEZEN
6. 3. SPORTOVNÍ VĚNEČEK •  20. 3. ŠKOLNÍ PLES  

obce Mokrá-Horákov. Rada obce Mokrá-Horákov schválila vydání Osvědčení o zvolení členem Zastupitelstva obce Mokrá-
Horákov Ing. Vojtěchu Rejnušovi. 
Dne 21. 9. 2020 rezignovala Mgr. Iva Zahrádková na funkci předsedkyně ekologické komise. RO vzala tuto skutečnost na vědomí 
a hledá pro tuto funkci zastupitele, případně člena některého ze sdružení, která jsou zastoupena v zastupitelstvu.
Dále dne 29. 9. 2020 na RO Mgr. Eva Jochecová po příchodu osobně ústně sdělila členům rady obce, že rezignuje na 
svoji funkci členky rady obce. Tímto sdělením deklarovala svoji svobodnou vůli a tím, že rezignace bude uvedena v zápise, 
funkce jí tímto zanikla dnem 29. 9. 2020. Mandát členky Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov si i nadále ponechala  
a tento bude vykonávat.
Rada obce Mokrá-Horákov a následně i Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov vzalo na vědomí informaci o rezignaci  
Mgr. Evy Jochecové na funkci členky Rady obce Mokrá-Horákov.
Na 14. veřejném zastupitelstvu byl jako pátý člen rady obce zvolen Radim Kolář (SNK). Pevně věřím, že se nám podaří  
v tomto složení dále pracovat především ku spokojenosti Vás občanů naší obce.

Stavby cizích investorů
Stále průběžně kontrolujeme stavbu komunikace a inženýrských sítí na Kopaninách. Proběhla zde schůzka za účasti stavebního 
úřadu, Policie ČR a developera, jelikož obec dle plánovací smlouvy má komunikaci po kolaudaci převzít.Prováděli jsme kontrolu 
dvou staveb E-ONu na Příhoně a v ulici K sídlišti, řešili jsme umístění sloupů a následnou obnovu povrchů po zásahu a uvedení 
do původního stavu. Podařilo se nám dohodnout se stavbou odstranění zvýšeného ostrůvku v parkovišti ze zatravňovacích tvárnic 
(proti novému parkovišti u MŠ), bez finančního přispění obce vzniklo další parkovací místo.

NEJBLIŽŠÍ PLÁNOVANÉ AKCE   
V OBCI MOKRÁ-HORÁKOV 2020/2021

Z DŮVODŮ EPIDEMIOLOGICKÉ SITUACE, JSOU TERMÍNY AKCÍ POUZE ORIENTAČNÍ
AKTUÁLNÍ INFO NA WEBU OBCE: WWW.MOKRA-HORAKOV.CZ
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OBEC

Do letošních krajských voleb vedl KDU-ČSL Mgr. Jan Grolich – starosta 
vedlejší obce Velatice, právník, předseda hnutí akční skupiny 

Slavkovské bojiště.  Moc mě potěšilo, že si na mě po úspěšných volbách 
udělal čas a u čaje jsem mu položila několik otázek:
1) Jak dlouho působíš na postu starosty Velatic a co tě na této 
práci těší? 
Starostou jsem přesně 10 let a vždycky mám radost, když se podaří 
dotáhnout do konce nějaký projekt. Od staveb až po drobnosti jako když mi 
do rukou přijde čerstvě vytištěný zpravodaj.
2) Čím si myslíš, že jsi získal podporu občanů Velatic a můžeš 
se tak věnovat rozvoji obce?

Na to se hrozně těžko odpovídá. Ta podpora mě moc těší, u nás mě volilo 
přes 70 % lidí. Že mě bude volit hodně, jsem tak nějak tušil, ale toto mě 
opravdu překvapilo. Asi jsou tedy s mojí prací na obci spokojení a věří,  
že i na kraji budu fungovat stejně. Až nastoupím do vedení kraje, tak se 
pozice starosty samozřejmě vzdám. Taková funkce se nedá dělat jako 
vedlejšák. Ale obci se budu věnovat i dál, v zastupitelstvu určitě neskončím. 
3) Kdo nebo co tě přivedlo do komunální politiky a kdy ses 
rozhodl ucházet o post hejtmana?
Na obci jsme s kamarádem založili divadelní spolek a brzy jsme začali  
i pořádat kulturní a společenské akce. Byli jsme roky na obci aktivní  
a po nějaké době si řekli, že půjdeme i do zastupitelstva. Shodou okolností 
ve stejné době končilo stávající vedení a hledali se kandidáti přímo na 

ROZHOVOR S NOVÝM HEJTMANEM
ING. BARBORA ŠVEHLOVÁ, STAROSTKA OBCE
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OBEC

starostu. Ze situace vyplynulo, že na naší kandidátce to budu já, a vyšlo to. 
Mělo to takový přirozený průběh.
Stejně pak dál, když jsem byl vyzvaný, abych kandidoval do zastupitelstva 
kraje. Bylo to vše přirozené. K tomu, abych kandidoval na hejtmana, už mě 
pak samozřejmě vyzývali lidé kolem mne a hodně jsem to zvažoval. To už 
byl velký krok. Radil jsem se samozřejmě se spoustou lidí i s manželkou.  
A asi jsme nakonec rozhodli dobře.
4) Jak vypadá tvůj běžný pracovní den?
Podle mě neexistuje běžný pracovní den starosty. Každý je jiný, a to je 
na té práci zajímavé. Když to okořeníte tím, že kandidujete nebo 
pak postupně přebíráte vedení kraje, je to úplný kolotoč. 
5) Které projekty, události či změny ve vybavenosti 
obce, na kterých ses podílel, považuješ za 
úspěšné a vedly podle tebe ke zlepšení kvality 
života občanů Velatic?
Asi největší a nejlepší projekt je nový obecní úřad. Díky 
tomu obec získala novou dominantu obce a získali jsme 
za to i nějaká ocenění. To byla velká změna. Ale jsou tu 
i další věci jako oprava kulturního domu, teď i hospody. 
Já ale vnímám, že k životu na obci často víc přispějí  
i drobnější věci, jako je samotné jednání s lidmi, a to, že 
jim starosta dává co nejvíc informací. Tomu u nás pomáhá 
videozpravodaj i tištěný zpravodaj, který letos získal hned 
dvě první ceny v celostátních soutěžích.
6) Těší nás, že základní školu jsi 
absolvoval tady u nás  
v Mokré. Jaké další školy 
máš vystudované?
Ze základky v Mokré jsem šel na 
Biskupské gymnázium v Brně, 
pak rok angličtiny na jazykovce a 
nakonec jsem vystudoval práva 
na Právnické fakultě Masarykovy 
univerzity.
7) Jak relaxuješ a „dobíjíš
baterky“ pro další práci?
Hrozně jsem se těšil, až 
si zas konečně zahraju 
hokej, ale ten nám teď 
zrušili. Jinak jsem teď 
měl konečně po víc 

jak půl roce normální volný víkend a měl jsem pak opravdu pocit jako po 
dovolené. Volný čas v podstatě neexistoval a co šlo, to jsem trávil s rodinou. 
Koníčky šly bokem.
8) Dej prosím svoje tipy na knihy, které ti v poslední době 
připravily největší čtenářské zážitky. Alespoň dvě, tři ...
V poslední době mě hodně doslala kniha Medvědín a na to navazující My 
proti vám. Z jiného soudku už jsem si už dvakrát pouštěl audioknihu Lídři 
jedí poslední a můžu jen doporučit. 
9) Jak jsi prožíval tvoje vítězství ve volbách? Proběhly nějaké 
oslavy?
Chvíle euforie byla, to jste možná mohli zahlédnout v televizi… pár 
skleniček jsme si dali, ale žádné velké oslavy se nekonaly. Nebo aspoň já  
u nich nemohl být, protože se hned začalo jednat a rozjel se okamžitě 
kolotoč plný telefonů, jednání a dotazů od novinářů.
10) Kolik za sebou máš rozhovorů a který z nich byl pro tebe 
nejzajímavější a proč?
Rozhovorů se novináři mám za sebou asi desítky, ale většinou není výstupem 
v novinách klasický rozhovor. V kontaktu s novináři jsem teď ale denně. 
Určitě nejzajímavější byl rozhovor s Ondřejem Kundrou z Respektu.  
Je to prostě kapacita, byl skvěle připravený a bylo to zajímavé a příjemné 
povídání, žádný výslech. I finální portrét, který o mně napsal, mi udělal 
radost. 
11) Popiš nám tvoje vize pro Jihomoravský kraj z pozice 
hejtmana.
To abych teď odříkal náš celý volební program. Pravdou je, že nastupujeme 
do vedení kraje v úplně nejhorší možné době. Hejtman je šéf krizového 
štábu a ten má teď plné ruce práce. Nebude moc čas a už vůbec nebudou 

peníze na to, abychom na kraji hned začali realizovat svoje vize 
a plány.

Věřím, ale že to tak nebude celé čtyři roky a že během 
tohoto volebního období se podaří kraji vrátit hlavně 

smysl. Aby lidi věděli, co pro ně kraj dělá. Aby tady 
o něco víc ožila příroda a aby se podařilo zajistit 
to, že když staří lidé chtějí, aby mohli zůstat doma 
a nemuseli odcházet do ústavů. Je to mnohem víc, 
ale toto když se podaří, budu spokojený.

Honzo, moc děkuji za rozhovor, obdivuji 
Tvoji energii, vtip a vždy si říkám: 
„Jak to ten Honza dělá, je všude a vždy 
s úsměvem.“ Spolupráce s Tebou byla 

vždy velice dobrá, tak se těším, že i jako 
HEJTMAN na naši obec nezapomeneš. Už teď 

si dovoluji připomenout špatný stav a nutnost 
opravy krajské příjezdové komunikace  

k nám do obce.  :)
Starostka  

Po gymnáziu a studiu na Státní jazykové škole 
Jan Grolich absolvoval právo na Právnické fakultě 
Masarykovy univerzity v Brně. Posléze začal pracovat  
v advokacii. Do politiky Jan Grolich vstoupil ve volbách 
2010, kdy byl jako nestraník za KDU-ČSL zvolen 
zastupitelem obce Velatice a záhy se stal starostou. Oba 
posty opakovaně obhájil. Volby 2016 mu vynesly křeslo 
v Zastupitelstvu Jihomoravského kraje. Křesťanští 
demokraté ho vybrali pro volby 2020 jako jedničku své 
kandidátky v Jihomoravském kraji.

JAN GROLICH
* 11. ČERVNA 1984, BRNO
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OBEC

Úkolem zimní údržby je zmírnění závad ve 
sjízdnosti silnic a schůdnosti chodníků, 

vzniklých vlivem zimního počasí. Kdo a kde 
provádí údržbu v zimním období, zda se jedná 
o SÚS, nebo pracovníky naší obce, případně 
umístění nádob pro posypový materiál a pořadí 
předurčenosti komunikace, kde bude proveden 

úklid pod číslem 1 – 4. Najdete v přiložené 
situační mapce. Nejme schopni zajistit úklid 
sněhu nebo odstranit náledí ihned v celé obci, 
ani nejsme schopni očistit sníh z chodníků až 
na dlažbu. Ale každý rok se snažíme provést 
zimní údržbu na co nejlepší úroveň. Na zimní 
údržbu máme k dispozici dvě vozidla osazena 

sněhovou radlicí a jedním sypačem. Na údržbu 
chodníků používáme malý traktor s kabinou. 
Některé chodníky jsou udržovány ručně.                                         
Moc děkujeme všem spoluobčanům, kteří 
pravidelně přikládají ruku k dílu a odstraní 
následek zimního počasí před svým domovem.

ZIMNÍ ÚDRŽBA OBCE MOKRÁ-HORÁKOV
MICHAL JANKŮ, MÍSTOSTAROSTA OBCE

Vytištěno v mapovém řešení Spinbox společnosti © T-MAPY

5. 10. 2020

obec Mokrá-Horákov

1 : 7 549

© Přispěvatelé OpenStreetMap, RÚIAN: © ČÚZK

200 m
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NOVÍ OBČÁNKOVÉ
Vostrejš Roman Mokrá

Meluzín Martin Mokrá

Skřivánková Ellen Mokrá

Švábenský Adam Horákov

Mikulášek Matěj Mokrá

Hromková Klára Mokrá

Svoboda Vojtěch Mokrá

Zeman Jakub Mokrá

Žádáme rodiče, aby hlásili narození nových  

občánků k zapsání do evidence obyvatel na 

Obecním úřadě Mokrá-Horákov. Děkujeme.

VÝROČÍ ŘÍJEN, LISTOPAD, 
PROSINEC

50 let 

Borovička Jaromír Mokrá

Neveselý Lubomír Horákov

Krýže Pavel Mokrá

Coufal Jan Mokrá

Klimeš Martin Mokrá

Zajíčková Olga Horákov

Malenová Andrea Mokrá

Skládaný Tomáš Mokrá

Odehnalová Eva Mokrá

Otych Roman Horákov

Remešová Jana Mokrá

60 let

Prokop Radomír Mokrá

Štefková Olena Mokrá

Pospíšilová Marta Mokrá 

70 let

Auda Oldřich Mokrá

Štefanová Hana Mokrá

Hlásenský Petr Mokrá 

Homolka Josef Mokrá

Veselá Stanislava Mokrá

Vojtěch Miloslav Mokrá

80 let

Bulová Hedvika Mokrá

Fazour Jan Mokrá

Dolníková Jiřina Mokrá

82 let

Konečná Zdenka Horákov

Dennerová Eva Mokrá

Dvořáková Dana Mokrá

Bula Pavel Mokrá 

83 let

Čižmáriková Alena Mokrá

Kalábková Marie Horákov

Smrž Jiří Mokrá

Řičánková Anna Mokrá

84 let

Menšík Jiří  Mokrá

85 let

Gottvaldová Božena Mokrá 

Bureš Jiří Mokrá 

86 let

Opletalová Svatoslava Mokrá

Musilová Vlasta  Mokrá

87 let

Opletalová Marta  Horákov 

Chmelíčková Zdeňka Mokrá 

Neveselá Marie Horákov 

 

90 let

Cenigová Irena Horákov 

92 let

Jonasová Květoslava  Horákov 

93 let

Sadloňová Anna  Mokrá 

95 let

Ruibarová Marie  Horákov 

Žádáme jubilanty, kteří nechtějí být zveřejňováni, 

aby včas zaslali sdělení na Obecní úřad  

Mokrá-Horákov.  

ÚMRTÍ:
Vaňáčková Libuše Horákov

Hobík Michal Mokrá

Dadáková Eva Horákov

Kocourek Zdeněk Mokrá

Ceniga Pavol Horákov

Plíšková Josefka Horákov

Fojtlová Vlasta Horákov

Frej Stanislav Mokrá

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

OBEC
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OBEC

Chceme Vám touto cestou ohlásit  
21. pokračování Tříkrálové sbírky. 
Za spolupráci a pomoc děkujeme a přejeme 
radostné Vánoce a požehnaný rok 2021.
V Mokré a Horákově  se skupinky koledníků 
vydají na cestu v sobotu 9. 1. 2020.

Pes přináší nejen radost a užitek, ale i řadu nepříjemností. Velmi diskutovaným problémem  
je uklízení exkrementů. To se mnoha majitelům psů totiž dělat nechce. Tímto děkujeme všem, 

co umí sebrat exkrement do pytlíku a hodit do koše. Vás slušných je naštěstí víc. Přesto občas přijde 
na obecní úřad stížnost či dotaz zda nejde situaci řešit. Tím prvním krokem je bezesporu slušnost. 
Žádáme tímto všechny neukázněné pejskaře, buďte ohleduplní ke svému okolí a uklízejte po svém 
pejskovi. Máme po obci několik košů k tomu přímo určených, kde chybí tyto koše, není problém 
pytlík s obsahem vhodit do odpadkových košů nebo nádob na běžný komunální odpad.  
Za ohleduplné jednání předem děkujeme. 

SNAD TO JDE I BEZ POKUT, 
PROSTĚ TO SEBER!
MICHAL JANKŮ, MÍSTOSTAROSTA OBCE
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
OBEC
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OBEC

Vzhledem k zrušenému termínu 
tradiční akce „Den dětí Mokrá-

Horákov“ z důvodů opatření proti 
Koronaviru, jsme toto zábavné 
odpoledne pro děti přesunuli 
na konec prázdnin 29.8.2020. 
Tématem letošního roku byl 
návrat do doby rytířů a roku 1350. 
Takto jsme si s dětmi připomněli 
670-té výročí obce Mokrá, kdy 
byla zaznamenána první písemná 
zmínka o obci Mokrá.
Tuto akci již po 19-té pořádá 
TJ Mokrá-Horákov, hasiči  
a dobrovolníci.  I letos vše probíhalo 
po celém prostoru kolem základní 
školy. Přes nestálé bouřkové počasí 
o víkendu bylo sobotní odpoledne 
příjemně teplé a bez deště. 
Děti se na zábavném odpoledni 
mohly vžít do role rytířů a 
šlechtičen raného středověku. Na 
výtvarném stanovišti si vytvořily na 
připravený štít vlastní erb, nebo 
si vyrobily čelenku se závojem 
a korálky. Prošly si rytířskými 
dovednostmi, jako je jízda na 
koníku, lanová dráha, „gumicuk“, 
boj na kládě, a svůj postřeh 
procvičily na hře s poháry. Ty starší 
a odvážnější si mohly zkusit, jaké je 
to udržet se na trenažéru divokého 
býka a nejmenší využily naplno 
pohádkovou nafukovací skluzavku. 
Na stanovišti našich „novodobých 
rytířů – hasičů“ si každé dítě 

mohlo vyzkoušet hašení vodou  
z malé hadice na cíl a proběhnout  
si speciální překážkovou dráhu.
Oddíl TJ GYMFLEXMOKRÁ zajistil 
hlavní účinkující, a to skupinu 
historického šermu FOLTEST, 
která děti bavila nejen na stanovišti 
„souboj s rytíři“ a lukostřelbě, ale 
i při štítové bitvě a přetahování 
lanem. V půlhodinovém představení 
nám rytíři i dámy skupiny FOLTEST 
předvedli scénku přepadení 
loupežníky a souboje rytířů v plném 
brnění a zbroji.
Hasiči opět na závěr úspěšného 
dne dětí připravili nejoblíbenější  
a nejočekávanější zábavu dne, 
pěnové pole z koupelové pěny pro 
dovádění dětí.
Pro všechny děti bylo také 
připraveno zdarma občerstvení  
i sladkosti od restaurace  
U ZBOJNÍKA a nákupního centra 
DUOMAX.
Jsme rádi, že se přišlo skvěle pobavit 
minimálně 192 registrovaných dětí 
a s nimi rodiče i prarodiče.  Naší 
odměnou za toto úsilí jsou potom 
šťastné děti plné zážitků  Potěšilo 
nás i osobní poděkování některých 
účastníků. Přesto „díky“ patří všem 
organizátorům, kteří bez nároku 
na odměnu věnují dětem svůj volný 
čas, ale i generálním sponzorům 
této akce obci Mokrá-Horákov  
a TJ Mokrá-Horákov.  

DĚTSKÉ ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE ANEB UKONČENÍ 
PRÁZDNIN 2020 ZA ORGANIZÁTORY OLDŘICH DRÁPAL

FOTO: OLDŘICH DRÁPAL, MAREK NAJVAR, LUCIE TKADLECOVÁ
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OBEC
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„HODY BYLY, HODY BUDÓ …‘‘ HANKA KALOVÁ
FOTOGRAFIE  MAREK NAJVAR

Tato známá, lidová písnička, 
nás provází každé hody  

a letos tomu, nebylo jinak. I když právě 
letos bylo – je všechno jinak. Vzhledem 
k událostem, které nastaly, se takřka ze 
dne na den změnil život každého z nás.  
A tak jsme byli rádi, když po všech 
těch zákazech a omezeních, bylo 
dovoleno. Díky nadšení pár lidí 
a pomoci všech, kterým opravdu 
záleží na udržování, tak krásné 
tradice (jakou hody bezesporu 
jsou), se stalo téměř nemožné.
V sobotu 5. září jsme se všichni 
sešli na tom našem náměstíčku  
a zahájili jsme si, ne Májové a ani 
Obecní, ale tentokrát Krojované  
a opravdu naše hody. Vlastně vaše! 
Protože nebýt vás občanů, nebyly by 
hody.
Díky vám, se tak za doprovodu 
kapely Ištvánci, vydal krojovaný 
průvod naší obcí a společně 
jsme si prožili odpoledne, plné 
hodového veselí se vším, co  
k němu patří. Nejen počasí,  
ale i místní sponzoři nám přáli  
(za což jim pěkně děkujeme), a tak  
si někteří odnášeli z večerní zábavy  
i výhru z tomboly.

OBEC

My jsme si od samého začátku, 
přáli jediné … Udělat zábavu  
a přinést pár příjemných chvil v této nelehké 
době, vám všem. Snad se nám to podařilo. 

Děkujeme 
a zase za rok, přátelé :)
A věřím, že v lepších časech!



15ZPRAVODAJ OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 03 / 2020



16 ZPRAVODAJ OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 03 / 2020

OBEC

Čas neúprosně letí. Půlka volebního období je za námi. Ráda bych  
se s Vámi podělila o nově nabyté zkušenosti, co mě v mojí práci těší  

a co nikoli. V komunální politice se pohybuji již delší dobu, post starostky 
vyplynul z mé aktivní účasti v životě obce (školská rada, zastupitelka, radní, 
předsedkyně dopravní komise, členka TJ) Samozřejmě za mnou stojí celá 
skupina Nezávislých kandidátů, za které jsem byla zvolena, a společně nám 
záleží na plnění našeho volebního programu. 

Co mě těší:
• dobře zpracovaný a odsouhlasený „program rozvoje obce“- (Bavila mě 
spolupráce s MAS Slavkovské bojiště - místní akční skupina, která nám 
program vypracovala, v dotazníkovém šetření zpracovala a vyhodnotila 
odpovědi občanů. V loňském roce pak představila program rozvoje obce  
v naší mediatéce. Při žádosti o dotace je to velice důležitý dokument 
(Poslední strategický dokument měla obec vypracovaný naposledy v 2004. 
Seznámit se s ním můžete na stránkách obce a samozřejmě na obecním 
úřadě a v knihovně),

• nově vybudované parkoviště u Mateřské školy  v Mokré  
(Podařilo se zadat projektovou dokumentaci a stavbu 
zrealizovat za mnohem méně financí než plánoval rozpočet.  
V září 2020 již proběhla i kolaudační prohlídka. Na parkovišti je umístěna 
ne zcela běžná dopravní značka „Kiss and Ride“. Takto označená parkovací 
místa umožňují zastavení jen pro výstup či nástup, využívají se hlavně u škol 
nebo přestupních uzlů. Doufám, že 12 nových míst odlehčí této části sídliště 
a auta nebudou parkovat na komunikaci.),
• pořízení nových laviček a odpadkových košů a jejich rozmístění po obci, 
jak na sídlišti, tak v Horákově, 
• opravená, dětská hřiště – dopadová plocha pod houpačkami v části 
sídliště nad garážemi, nové prvky vybudované na začátku staveb za smyčkou 
u sklenářství, nová houpačka za kapličkou, doplnění lezecké stěny u pošty 
atd.,
• dobře fungující stavební úřad, který má na starosti Mokrou, Horákov, 
Velatice a Sivice,
• spolupráce s řediteli Mateřské školy a Základní školy (Vždy mě potěší, 
když mě pozvou na jejich akce a ráda se jich účastním.), 
• investice do budovy a vybavení Základní školy,       
• práce se seniory, DPS a sociálně slabými rodinami, pomoc dětem  
v nelehké rodinné situaci, spolupráce se sociálním úřadem ve Šlapanicích,
• výborná spolupráce s okolními starostkami a starosty, se svazkem 
Šlapanice, s farností Tvarožná,
• dobrá spolupráce s firmami na našem katastrálním území, 
• vítání občánků ve spolupráci s knihovnou a Mateřskou školkou,
• oddávání snoubenců (Oddávala jsem již v mediatéce, u kaple Mitrovských 
i na soukromé zahradě.) 
• setkávání se spoluobčany na kulturních a společenských akcích,

• znovuotevření zubní ordinace – viz. článek na straně 38,
• získání finančních prostředků z dotačních titulů jak od Jihomoravského 
kraje (dvě mimořádné dotace na skalní stěnu, dotace na vybavení pro 
hasiče), tak z Ministerstva financí (přístavba ZŠ) a z Ministerstva životního 
prostředí (na zajištění skalní stěny - na dvě etapy) a v neposlední řadě  
od MAS Slavkovské bojiště na vybavení učeben na ZŠ,
• dobrá spolupráce radních (rada obce se sešla již 53 x), dobrá práce 
finančního i kontrolního výboru, aktivní práce některých zastupitelů (Bylo 
6 pracovních jednání zastupitelů a 14 veřejných zasedání zastupitelstva), 
• velice dobrá práce některých komisí, které fungují jako poradní 
orgány obce - sociální, ekologická, kulturní, stavební a dopravní komise. 
(Jejich práce si vážím. Řeší nejen podněty od Vás, občanů, ale věnují se 
celé problematice dané oblasti. Jejich doporučeními se rada obce vždy 
zodpovědně zabývá. Některá jsou realizována okamžitě, jiná s odstupem 
času a některá třeba vůbec.),
• setkání se zajímavými lidmi – s hejtmanem JmK, s jeho náměstky,  
s řediteli a projektovými manažery Fondu životního prostředí, řediteli fondu 
Ministerstva životního prostředí, s řediteli firem, s představiteli Klokánku  
a Charity. Takové příležitosti by se mi jako občanovi jen tak nenaskytly.

Co mě naopak netěší:
• vytrácející se slušnost, ohleduplnost, tolerance a hledání kompromisů, 
nekonstruktivní komunikace při řešení problémů v zastupitelstvu,
• překrucování informací a argumentace neověřenými a nepravdivými 
informacemi,
• COVID 19 a s tím spojená vysoká administrativní zátěž, zajištění 
bezpečnosti pro občany, znemožnění plánování společenských, kulturních 
a sportovních akcí v obci, nejistota, co bude a nebude možné.

Jsem optimistka a říkám si, že problémy jsou od toho, aby se řešily. Ovšem 
přístup některých zastupitelů, kteří nechtějí spolupracovat, určitě není dobrý 
a komplikuje již tak náročnou práci těm ostatním. V plné zodpovědnosti 
musím ale prohlásit, že pod heslo „Neslibuji, ale pracuji“ se ráda podepíšu. 

Ve druhé polovině volebního období bych byla velice ráda, kdyby se 
podařilo dokončit započaté stavby, administrativně již dávno „vybudované“ 
projekty, zvelebit ještě více naší obec (určitě je stále co zlepšovat). Dost času 
a energie bude stát zajištění předání a převzetí vybudované infrastruktury 
od soukromých developerů (Kopaniny, ZIPP REAL, drobní stavebníci). 
Dále je potřeba zadat opravy některých sakrálních staveb, úpravy zeleně  
a odpočinkových míst, zdokonalovat hřiště. Budeme dále pracovat na 
možnosti odkupu objektů Mokrá č.p. 353 včetně pozemků.

POLOČAS - DVA ROKY ZA NÁMI A DVA PŘED NÁMI
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OBEC
Nové parkoviště MŠ a dopravní 
značka Kiss and Ride

nová výstavba směrem k TASY
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ŠKOL A

Nový školní rok byl sice standardně zahájen  
1. září, ale asi všem bylo jasné, že tak úplně 

standardním asi nebude. Všichni učitelé, troufáme 
si tvrdit, že i většina rodičů, by si přáli, aby děti 
mohly do školy chodit bez jakýchkoliv omezení  
a vyhnuli jsme se distanční výuce. Ovšem 8. října 
přišla první opatření v podobě turnusové výuky 
na druhém stupni a už o čtyři dny později pak 
oznámení o úplném uzavření základních škol 
včetně prvního stupně. Slíbený návrat žáků alespoň 
na nižším stupni na začátku listopadu je naším 
velkým přáním, ale vzhledem k neustále se měnící 
epidemiologické situaci musíme být připraveni na 
všechny eventuality. 
Škola si krátkým dotazníkem zjistila aktuální 
domácí technické možnosti žáků, a to jak 
počítačové vybavení, tak internetové připojení, 

připravila rozvrh 

distanční výuky, která se tímto školním rokem díky 
novelizaci Školského zákona stává povinnou pro 
žáky základních a středních škol. 
Tradice jsme se snažili zachovat i v této době. 
Každoroční happening k zahájení nového školního 
roku byl kvůli počasí reorganizován (koneckonců 
i to se stává tradicí) a přehlídka postav z večerníčků 
i plnění úkolů na stanovištích se tak týkaly pouze 
prvňáčků, jejich rodičů a andělů. I přes ztížené 
podmínky byli naši prvňáčci spokojení a celí 
natěšení na nové prostředí, paní učitelky a všechny 
ty nové věci, které na ně ve škole čekají. 
Ostatní žáci se opět setkali se svými spolužáky  
a třídními učiteli. Nutno dodat, že v řadě případů 
se neviděli i půl roku. Z jejich radosti a nadšení lze 
usuzovat, že o další dlouhodobé odloučení nikdo 
nestál, tak věřme, že nebude příliš dlouhé.
Kromě nových znalostí a dovedností, práce  

v kolektivu a školních soutěží čeká na naše žáky 
každoročně řada akcí, exkurzí, besed, divadelních 
představení a sportovních soutěží. Letos tomu tak 
minimálně v prvním pololetí nebude. Všechny akce 
konané mimo školu jsme na základě doporučení 
MŠMT zrušili a omezili i akce ve škole, a to 
vzhledem ke vstupu třetích osob do budovy školy. 
Nebudou se konat ani olympiády a jiné soutěže 
pořádané krajem či ministerstvy. Budeme se ale  
o to víc snažit nabídnout našim žákům různé 
soutěže v rámci naší školy, popř. organizací,  
u nichž není nutný osobní kontakt. 
Ani koronavirová doba nezabránila investičním 
akcím na naší škole. Některé šatny na druhém stupni 
byly vybaveny skříňkami pro uložení učebních 
pomůcek. Naše škola je také příjemcem projektu 
Dětský klub ZŠ MokráHorákov financovaného  
z Operačního programu Zaměstnanost. Cílem je 
zajistit péči o děti 1. stupně mimo vyučování tak, 
aby došlo ke sladění pracovních a rodinných 
povinností rodičů. Klub je otevřen od 6:15 do 
začátku vyučování a odpoledne po skončení výuky 
od 11:.30 až do 18:00. Dětský klub sídlí v nových 
prostorách vedle školní družiny. Jeho místnost 
je vybavena novým nábytkem, herními prvky 
a samozřejmostí je videotelefon, který je nově 
zaveden i do jednotlivých oddělení družiny. 
Ve škole byly ve spolupráci se zřizovatelem 
vyměněny plynové kotle, což přinese úsporu ve 
vytápění budov. Staré zařízení nám sloužilo již  
24 let.
Největší investiční akcí je výstavba nového křídla 
budovy školy, ve které bude umístěno jak zázemí 
pro provozní zaměstnance, tak odborné učebny 
technického vyučování, které bude od školního 
roku 2022/2023 povinně zahrnuto do ŠVP. 
Přístavba je financována z programu Podpora 
rozvoje a obnovy materiálnětechnické základny 
regionálního školství. Dotace byla dojednána paní 
starostkou Ing. Barborou Švehlovou, které patří 
velký dík stejně jako všem zastupitelům obce, kteří 
uvedenou stavbu schválili. Celkové náklady akce 
jsou v korunách 19 474 079,- Kč, z toho dotace 
státu činí 90 %. Předpokládaný termín ukončení 
realizace je prosinec 2020.
Závěrem dovolte ještě trochu statistiky.  
Ve školním roce 2020/21 učí 370 žáků naší školy 
33 pedagogických pracovníků, kterým pomáhá 
9 asistentů. O provoz školy se stará 15 správních 
zaměstnanců. 
Držme si tedy palce a přejme si především pevné 
zdraví. Určitě ten „jiný“ školní rok zvládneme!

OPĚT JINÝ ŠKOLNÍ ROK ZŠ MOKRÁ-HORÁKOV
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Akce se uskutečnila na zalesněném pozemku 
na okraji obce Mokrá-Horákov. Žáci 3. A 

zde strávili 3 vyučovací hodiny. Na úvod proběhla 
krátká diskuze vztahující se k danému tématu. 
Děti se poté rozdělily do dvoučlenných skupinek 
a dostaly k řešení pracovní list s úkoly, které se 
nezaměřovaly jen na vědomosti, ale také na smysly 
a vnímání (sluchové, hmatové,…). Zároveň měli 
žáci k dispozici krabičku s obrázky přírodnin, 
které se měli pokusit v lese nalézt. Po vypracování 
a vyhodnocení této činnosti následovala aktivita 
Landart - žáci měli z přírodnin v okolí vyhotovit 
na zemi tzv. mandaly. Nakonec jsme si společně 
prošli a prohlédli jejich výtvory. Na zpáteční 
cestě do školy žáci ještě sbírali přírodniny, které 
byly použity na výrobu malé výstavy jejich prací  
z projektového dne. 
Podobný den prožila také 4. A. Ve skupinové práci 
si připomněli, jak vypadá lesní ekosystém. Po 
sběru přírodnin se čtvrťáci přesunuli na školní 
zahradu, kde si pomocí obrázků a provázků na 
zemi vytvořili „svůj” les s lesními patry. Poté každá 
skupinka žáků vyráběla z přinesených přírodnin 
a s pomocí papírových krabic svůj „vlastní 
ekosystém” tvořený jednotlivými lesními patry.  
Svá díla nakonec žáci vystavili na chodbě naší 
školy. Výstavku doplnili vytvořenou myšlenkovou 
mapou a svými hodnoceními celého projektu.
Žáci během těchto akcí poznali les všemi smysly, 
všímali si lesního ekosystému nejen jako celku,  
ale vnímali také nejrůznější detaily a jejich vzájemnou 
provázanost. Cílem této akce bylo rozvíjet v žácích 
povědomí o životním prostředí, ve kterém žijí,  
a podpořit jejich kladný vztah k němu.   

POZNEJ SVŮJ LES LUCIE ILGNEROVÁ
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Uzavření škol v druhém pololetí 
loňského školního roku nás 

donutilo zrušit plánované akce 
a školy v přírodě. Někteří si ale 
zachovali optimismus a svoje 
sportovně-turistické kurzy přeložili 
na úvod nového školního roku. 
Začátkem září tedy odjely na 
vodácký výcvikový kurz 8. třídy. 
Ubytováni byli žáci tradičně v kempu 
Krkavec poblíž Veselí nad Lužnicí, 
odkud se vydávali po řece Nežárce 
za vodáckým dobrodružstvím. Na 
blízké pískovně byl pro ně připraven 
také duatlonový závod. Nechyběly ani 
míčové a společenské hry, táborák či 
diskotékové večery. Počasí osmákům 

přálo, jen komáři znepříjemňovali 
pobyt v krásné přírodě.
Ve dnech 9. až 11. září absolvovali 
žáci šestých ročníků tradiční 
adaptační pobyt. Po loňských 
pozitivních ohlasech se obě 
třídy, společně s třídními učiteli, 
asistentkami a preventistkou  
primárně patologických jevů, opět 
vypravili vlakem do Blanska. Zde, 
po zdolání nekonečného kopce, 
na kterém se každou chvíli ozývalo: 
„Už tam budem?”, rozbili tábor  
v rekreačním středisku Vyhlídka.  
Pro šesťáky bylo nachystáno mnoho 
zajímavých aktivit, při kterých měli 
možnost poznat nejen své učitele, 

ale i sebe sama navzájem. Ve volných 
chvílích se pak téměř všichni 
věnovali sportovním aktivitám, 
kterým vládl fotbal a basketbal. Tři 
dny utekly jako voda a díky pestrému 
programu, vynikajícímu kolektivu 
a nádhernému počasí nikoho 
nezaskočila ani závěrečná cesta 
na vlak, ani změna režimu nošení 
roušek. 
Do okolí Moravského krasu, do 
obce Suchý se vydaly děti druhých 
tříd, které strávily svoji školu  
v přírodě pod heslem „Pod pirátskou 
vlajkou“. Druháčci psali pirátský 
deník, skládali zkoušku z plavby 
na člunu, ze šplhání v lanoví či z 

přetahování. Vydali se také na výlet 
do Sloupsko-šošůvských jeskyní, 
absolvovali stezku odvahy a chybět 
nesměl ani pirátský poklad. 
Žáci 4. B se zase vypravili do Ostružné 
v Jeseníkách, kde potrénovali nohy 
na horských túrách. Po náročných 
výšlapech je ale čekal i zasloužený 
relax v podobě místního bazénu  
a hřiště. 
Týden před uzavřením škol stihly 
svoji školu v přírodě děti z 5. B, 
které se vydaly do Křižanova, kde se 
nejen učily, ale také chodily na výlety 
a večery trávily společnými hrami. 
Počasí jim přálo, tak si všichni užili i 
podzimní sportovně-turistický kurz.

ŠKOLY V PŘÍRODĚ PO ODKLADU A NA POSLEDNÍ 
CHVÍLI VEDOUCÍ SPORTOVNĚ-TURISTICKÝCH KURZŮ

6. ročník

6. ročník

8. ročník

6. ročník
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Nadále bude také fungovat Žákovský parlament, 
který už má několik schůzek za sebou. I z jeho 

strany se určitě dočkáme řady soutěží a zajímavých 
úkolů pro jednotlivé třídy. V září skončila sbírka 
PET-víček, kterou náš parlament zaštiťoval. 
Celkem se nasbíralo 400 kbelíků, tedy asi 800 kg 
víček. Vítěznou se stala třída 3. A se 123 kbelíky, 
na druhém místě skončila 4. A a pomyslnou 
bronzovou medaili získala 7. A. Ostatní ale nemusí 
být smutní, vždyť jsme sbírali hlavně pro dobrou 
věc a to by nás mělo těšit. Navzdory nepříznivé 
situaci se letos za mimořádných podmínek 
podařilo ve spolupráci s místní knihovnou 
uspořádat třetí ročník charitativního bazaru knih. 
V knihovně se tak opět sešla pěkná řádka titulů, 
které za symbolickou cenu změnily své majitele 
a udělaly tak radost zase novým čtenářům. I přes 

přísná hygienická opatření se zástupci našeho 
školního parlamentu ve svém volném čase ochotně 
věnovali po tři dny prodeji darovaných knih. 
Hlavním garantem, kterému patří náš dík, byla 
jako každý rok paní knihovnice Ivana Brzobohatá. 
Vybraná částka dosáhla úctyhodných 10 000,- Kč,  
což všechny organizátory velmi příjemně  
překvapilo. A co bude s utrženými penězi? Jako 
každým rokem je věnujeme našemu adoptovanému 
Vincentovi z Keni na jeho vzdělání. V současnosti již 
tento mladík (má 19 let) studuje na střední škole  
a náklady na roční školné dosahují částky 14 400,- 
Kč ročně. Věříme, že nové tituly své majitele potěší, 
a my se těšíme za rok opět na shledanou. Tak  
a je to za námi. Myslím, že se všichni shodneme 
na tom, že letošní podzimní sběr měl spoustu 
nej… ať už jakéhokoli charakteru. Od začátku 

patřil k nejohroženějším akcím, které pořádáme. 
Z důvodu jarního zavření škol kvůli nákaze 
Covid–19, se letošní podzimní sběr odehrál až po 
roce. Byl proto uskutečněn po nejdelší přestávce. 
Také byl „nejvytříděnější“ – vzhledem ke změnám, 
ke kterým přikročily vykupující společnosti,  
se vykupuje pouze vytříděný papír. Bohužel cena 
i takto ošetřené odpadní suroviny klesla letos 
na nejnižší hodnotu, a to 1 Kč za kilo. Ocenit  
ale musíme největší nasazení našich parlamenťáků, 
neboť pracovali v nejhorším počasí, v jakém 
kdy sběr probíhal, pršelo intenzivně a neustále. 
Jednalo se o sběr nejkratší, neboť vzhledem  
k nastalé velmi nepříznivé celospolečenské situaci 
musel být předčasně ukončen již ve čtvrtek ráno.  
A jak to tedy celé dopadlo? Celkem jsme nasbírali 
10 090 kg, za které jsme obdrželi 10 090,-Kč.

Projekt zaměřený na rodokmen řeckých bohů  
a antické mýty rozvíjející u žáků všechny klíčové 

kompetence se nám kvůli uzavření škol přesunul 
z 13. března na 4. září. Sedmáci zkoumali systém 

řeckých bohů a jeho propojení s řeckou mytologií. 
Skrze příběh ithackého krále Odyssea nahlédli 
do světa řeckých mýtů, na podkladě literatury 
sledovali jeho desetileté putování při návratu 

domů z Trójské války. Na závěr společně sehráli 
divadelní příběh z Odysseových cest. Po čtvrtletí 
stráveném u počítače tento způsob výuky hodnotili 
mimořádně pozitivně.

ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT STÁLE V AKCI

NĚKTERÉ DLUHY Z LOŇSKÉHO ŠKOLNÍHO 
ROKU JSME STIHLI NAPRAVIT

ZA ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT J. KUBÁŇOVÁ A P. TANNENBERGOVÁ

2. ročník

5. ročník
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Z KNIHOVNY IVANA BRZOBOHATÁ

Knihovna se jako ostatní 
provozovny a instituce přes 

prázdniny pomalu vzpamatovávala 
z jarních nouzových opatření.  
a těšila se na své čtenáře. 
Naplánovala jsem Noc  
s Andersenem, Knižní bazar, 
pasování na čtenáře, návštěvy dětí z 
mateřské školky… a sami už víte, 
jak to všechno dopadlo.

Pasování na čtenáře jsme stihli 
a poprvé byli pasovaní druháčci. 
Děti dokázaly, že i přes svízelné 
distanční vyučování zvládly 
čtení i psaní na jedničku. Na 
památku dostaly tradičně knížku 
nakladatelství Triton z projektu 
„Už jsem čtenář – Knížka pro 
prvňáčka“, letos to byla „Katka  
a klokan ze šuplíku“ spisovatelky 

Lenky Rožnovské.
Knižní bazar je akce, kterou mám 
moc ráda a dělá mi velkou radost 
už třetí rok. Musím poděkovat 
paní učitelce Janě Kubáňové  
a žákovskému parlamentu za to, 
že se mnou do toho šli i v nejisté 
době. A samozřejmě poděkování 
patří všem, kteří zakoupením knih 
podpořili „našeho“ středoškoláka 

Vincenta, a to částkou přes 9 tisíc 
korun. Kdo nestihl v termínu, 
může přijít i teď, knížky budou 
vystaveny pravděpodobně do 
konce listopadu. 
Noc s Andersenem – s největší 
pravděpodobností se letos konat 
nebude, bude záležet, tak jako  
u všech ostatních akcí, na aktuální 
situaci.

Letošní pátý ročník s názvem „Orbis pictus“ byl věnován J. A. Komenskému. 
Zúčastnila se ho skupinka dětí s paní učitelkou Ivanou Jelínkovou  
ze třídy Světlušek horákovské mateřské školky. Agátka, Apolenka, Emička, 
Lenička a Dominik společně vytvořili krásnou zeměkouli ve čtyřech 
ročních obdobích.

Pasování na čtenáře

V současné době je knihovna uzavřena. :(
 Případné změny budou  zveřejněny na webu obce, knihovny a facebookovém profilu knihovny.
Telefon do knihovny je

515 537 181
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY VĚRA DUMPÍKOVÁ

Letní prázdniny skončily  
a mateřská škola opět otevřela 

svoje dveře pro všechny děti. Září 
je každý rok ve znamení adaptace 
nových dětí a nebylo tomu jinak 
i letos. Společně se snažíme  
o pohodovou adaptaci a o to, aby 
se všechny děti cítily v mateřské 
škole dobře a rádi ji navštěvovaly. 
V letošním roce nastoupily nově do 
třídy Žabek dvouleté až tříleté děti. 
Režim dne je plně přizpůsoben 
jejich individuálním potřebám. 
Vybavení i didaktický materiál 
odpovídá počtu a potřebám 
dvouletých dětí. V případě dětí 
mladších tří let se jedná spíše 

o vytváření sebeobslužných  
a hygienických návyků. Hezké 
počasí nám umožnilo trávit dny na 
školní zahradě. Během prázdnin 
jsme kromě malování vnitřních 
prostor stihli pořídit i nový prvek 
na školní zahradu schody s lanem, 
které děti s nadšením používají. 
V polovině září se uskutečnila 
informativní schůzka rodičů 
na školní zahradě. Rodiče byli 
seznámeni se školním řádem, ŠVP 
i s tím, že kroužky se vzhledem 
k epidemiologické situaci 
nebudou prozatím zahajovat. Paní 
Mikulášková předala informace 
ohledně stravování a rodiče 

schválili příspěvek do Klubu 
rodičů. Během září mohly děti 
shlédnout divadelní představení 
o stolování a přijela za námi  
i paní s projektem Bezpečný pes. 
Děti byly seznámeny se zásadami 
bezpečnosti při kontaktu se psi.  
Učily znát řeč psího těla, mimiku 
a rozpoznat varovné signály. Dále 
si osvojily techniku, která jim 
pomůže chránit si důležité části 
těla v případě útoku psa.

   Na plné obrátky se rozjela  
i Ekoškola. První schůzka 
Ekotýmu se uskutečnila 23. 9.  
v 16.30 hodin. V letošním školním 
roce se budeme zabývat tématem 

Prostředí. 

   Vzhledem k nepříznivé situaci 
s Covidem 19 jsme nuceni 
reagovat na aktuální situaci. Další 
plánované akce mateřské školy 
jsou přesunuty do příznivějšího 
období. Přejeme Vám všem 
v tomto nelehkém čase pohodové 
dny a hlavně zdraví. Společně to 
zvládneme.

Naše vize
Jak daleko člověk dojde záleží na 
tom, jestli je něžný k malým, má 
soucit se starými, cítí se zápasícími 
a je snášenlivý vůči slabým i silným. 
(G. W. Carver)
Posláním Oblastní charity Rajhrad 
je zajištění pomoci, podpory  
a odborné péče všem, kteří se ocitli v 
takové životní situaci, kterou nejsou 
schopni zvládnout vlastními silami. 
Naše poslání realizujeme především 
prostřednictvím sociálních a zdra-
votních služeb.
Pomáháme seniorům, nemocným 
lidem, lidem se zdravotním  

PŘEDSTAVUJEME VÁM OBLASTNÍ 
CHARITU RAJHRAD

a mentálním postižením, lidem  
v sociální a hmotné tísni, ohroženým 
dětem a mládeži. Poskytujeme služby 
pobytové i terénní.
S čím Vám můžeme pomoci
Pomáháme seniorům, nemocným 
lidem, lidem se zdravotním  
a kognitivním postižením, lidem  
v sociální a hmotné tísni, ohroženým 
dětem a mládeži. Poskytujeme služby 
pobytové i terénní. 
Děti a mladí lidé u nás mají možnost 
trávit volný čas v NÍZKOPRAHOVÉM 
CENTRU PRO DĚTI A MLÁDEŽ  
V ŽIDLOCHOVICÍCH, kde jim 
nabízíme zázemí a odbornou pomoc 
při řešení problémů. 
Umírajícímu člověku a jeho rodině 
nabízíme zdravotní, sociální  
i duchovní péči v kamenném hospici v 
DOMĚ LÉČBY BOLESTI S HOSPICEM 
SV. JOSEFA, nebo prostřednictvím 
MOBILNÍHO HOSPICE SV. JANA, 
jehož multidisciplinární tým dojíždí 
k pacientovi domů. 

Lidem, kteří potřebují pomoc  
s hygienou, úklidem domácnosti,  
s oblékáním, s přípravou a podáváním 
jídla a dalšími každodenními 
činnostmi, je po celý týden  
k dispozici CHARITNÍ PEČOVATELSKÁ 
SLUŽBA.
CHARITNÍ ZÁCHRANNÍ SÍŤ  
a TERÉNNÍ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ 
Oblastní charity Rajhrad se zaměřuje 
na pomoc lidem, kteří se z různých 
důvodů ocitli v nouzi či finanční 
tísni. Jde o jedince, pro které 
aktuálně neexistuje jiná dostupná 
pomoc a kteří žijí v nedůstojných 
podmínkách.  
O klienty s lehkou či středně těžkou 
demencí pečujeme v CHRÁNĚNÉM 
BYDLENÍ SV. LUISY, které se nachází 
v areálu Oblastní charity Rajhrad.  
Prostřednictvím DOMÁCÍ 
ZDRAVOTNÍ PÉČE poskytujeme 
odbornou zdravotní péči pacientům 
v domácím prostředí. 

Seniorům, lidem nemocným nebo po 
úrazu je k dispozici naše PŮJČOVNA 
KOMPENZAČNÍCH POMŮCEK.  
Pacientům v hospici nabízíme služby 
FYZIOTERAPIE. Je možné k nám 
docházet také ambulantně. Klienty 
přijímáme na základě doporučení 
ošetřujícího lékaře.  
V areálu Domu léčby bolesti  
s hospicem sv. Josefa je pro vás 
otevřena KAVÁRNA SLUNEČNICE, 
kde můžete relaxovat v příjemném 
vnitřním prostoru nebo na zahrádce.

Kde nás najdete?
Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
tel.: 547 232 223
fax: +420 530 502 690
www.rajhrad.charita.cz
e-mail: rajhrad@rajhrad.charita.cz

IČO: 44990260, DIČ: CZ44990260
číslo účtu: 4060027991/6800
Sberbank, a.s.
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HASIČI JEDOU… STŘÍKAČKU VEZOU

HASIČI RADÍ: ZKONTROLUJTE TOPIDLA

Do konce roku nám zbývá ještě 
několik týdnů a já vás chci 

opět trochu seznámit s prací nás 

MICHAL JANKŮ

MICHAL JANKŮ

DATUM ČAS POPIS UDÁLOSTI EV. Č.

21.7. 17:51 Technická pomoc, odstranění stromu přes cestu,  
k.ú. Horákov 12/2020

28.7. 19:48 Technická pomoc, odstranění popadaných větví z vozovky, 
k.ú. Velatice 13/2020

29.7. 14:43 Požár strniště a balíků slámy, k.ú. Podolí u Brna                                14/2020

8.8. 22:06 Požár odpadu, k.ú. Horákov 15/2020

13.10. 20:01 Technická pomoc, odstranění stromu přes cestu,  
k.ú. Mokrá u Brna 16/2020

AKTUÁLNÍ SEZNAM VÝJEZDŮ ZA DRUHÉ POLOLETÍ LETOŠNÍHO 
ROKU KE DNI 18. 10. 2020 DO 12:00 HODIN:

PODĚKOVÁNÍ

Jménem sboru dobrovolných 
hasičů děkuji panu 

Václavovi Neveselému                                               

za skvělou spolupráci 
a obrovskou pomoc při 

údržbě travnaté plochy.                                                                                    

„Vašku díky moc“.

dobrovolných hasičů. Ve druhé 
polovině letošního roku zatím 
proběhlo celkem pět výjezdů, kde se 
jednalo o neodkladnou práci, která 

si vyžadovala zásah hasičů. V úterý 
21. 7. byla naše jednotka povolána k 
odstranění stromu mezi Muchovou 
boudou a rybníkem Hornek. Týden 
na to opět v úterý jsme odstraňovali 
popadané větve na komunikaci 
směr Velatice. A hned druhý den 
v čase 14:43 jsme byli povoláni k 
požáru strniště a balíků slámy na 
katastr obce Podolí. Po desetidenní 
pauze byla v sobotu 8. 8. ve 22 hodin 
povolána naše jednotka původně 
k požáru chaty, ale naštěstí se po 

příjezdu jednotek jednalo o požár 
odpadu. Který byl uhašen před 
příjezdem jednotek. Zatím poslední 
výjezd naší jednotky proběhl 13. 10. 
a jednalo se o odstranění spadlého 
stromu z komunikace u spojovacího 
chodníku. Zde bych rád poděkoval 
spoluobčanům za pomoc při 
likvidaci. Děkuji touto cestou  
i všem zasahujícím hasičům za 
jejich nelehkou a obětavou práci a 
jejich rodinám za tolerantnost při 
absenci v rodinném kruhu.

Začala topná sezóna a jednou z nejčastějších příčin vzniku požárů, při kterých dochází k úmrtí, je špatný technický stav topidla nebo komínu.                                                                           
Zkontrolujte proto stav vašeho topidla a spalinové cesty. Pamatujte na bezpečnostní zásady a předejděte tak požáru ve vaší domácnosti.         

• Dodržujte lhůty kontrol a čištění spalinové cesty. Plynová topidla nechejte minimálně jednou ročně zkontrolovat

• Při instalaci a údržbě topidla dodržujte návod výrobce

• Správně vyčištěným a seřízeným topidlem se spalinovou cestou výrazně uspoříte při spotřebě paliva

• Dodržujte bezpečné vzdálenosti hořlavých předmětů od topidla a spalinové cesty

• Topte vhodným palivem, pálení odpadu výrazně snižuje životnost topidla i spalinové cesty

• Netopte vlhkým dřevem, dochází pak k rychlému zarůstání spalinové cesty

• Pozor na popel, i zdánlivě vychladlý popel může způsobit požár. Vždy jej skladujte v nehořlavých nádobách, mimo ostatní domovní odpad
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A JDEM, A JEDEM 2020
Tělovýchovná jednota Mokrá-

Horákov pořádala tradiční 
turistickou a cyklistickou akci  
A jdem, A jedem. Vzhledem  
k vládním opatřením v souvislosti  
s krizí Covid 19 nemohla být tato 
akce realizována v tradičním 
květnovém termínu ale podařilo se 
nám tuto akci provést až 12. září 
2020.
 Za krásného slunečného, 
letního počasí vyrazila v 7 hodin 
ráno trojice odvážlivců na pěší 
padesátikilometrovou trasu. 
Posléze je následovalo dalších sedm 
turistů na pěší 35 kilometrovou 
trasu. Do desáté hodiny dopolední 
vyrazili další zájemci o turistiku na 
trasy 24, 17 km a nejoblíbenější 
trasu 10 km. Celkem se zúčastnilo 
a zaregistrovalo do akce A jdem 
123 turistů. Po desáté hodině začali 
vyrážet na cyklotrasy akce A jedem 
23, 33 a 57 km cyklisté. Všichni si 
užívali za příznivého počasí krásy 
naší přírody a byli spokojeni. Každý 
účastník zaplacením startovného 
30,-Kč podpořil tradiční myšlenku 
poskytnutí celého startovného 
výdělku Fakultní dětské nemocnici 
Brno na nákup hraček pro nemocné 
děti. Po návratu všech účastníků do 
cíle bylo v odpoledních hodinách 
před restaurací U Zbojníka 
vyhodnocení akce s losováním 
tomboly. Díky finančnímu přispění 
tradičního sponzora této akce 
Českomoravského cementu jsme 
mohli nakoupit do této tomboly 

JAN ŘEZÁČ – PŘEDSEDA TJ MOKRÁ-HORÁKOV

ceny se sportovním zaměřením 
hlavně  pro děti. 
Akce A jdem se účastnilo na trase 
10 km – 96 startujících, trasa 17 
km – 15 startujících, trasa 24 
km -2 startující, trasa 35 km – 7 
startujících a trasa 50 km – 3 
startující. Celkem 123 startujících.
Akce A jedem se účastnilo na trase 
23 km -10 startujících, trasa 33 km 
– 31 startujících, trasa 57 km – 21 
startujících. Celkem 62 startujících.
Letošní ročník A jdem byl již 45 a 24 
ročník A jedem. Všem startujícím 
děkujeme za účast a doufáme, 
že v příštím roce bude tato akce  
v tradičním květnovém termínu  
za větší účasti turistů a cyklistů.
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Ve dnech 18. až 19. září 2020 jsme pořádali 
ve spolupráci s klubem důchodců Mokrá  

a keramickým kroužkem, výstavu ovoce, 
zeleniny, květin, bylinek, keramiky a ručních 
prací. 
Stůl s bylinkami i se stručnými informacemi 
o možnosti využití připravila paní Kateřina 
Felklová. Krásný soubor košíků, ošatek  
a dalších výrobků z vrbového proutí z okolí 
Mokré představila paní Jana Brzobohatá. 

VĚRA KRPENSKÁ 
VLADAN NĚMEČEK ZAHRÁDKÁŘI 

Ukázky ručních prací přinesla předsedkyně 
klubu důchodců paní Marta Hřebíčková. 
Výrobky z dílny keramického kroužku zapůjčila 
paní Svaťka Andělová. 
Všichni návštěvníci si výstavu se zájmem 
prohlédli. Na naši výstavu se přišli podívat i děti 
z mateřské školy s paní učitelkou Novotnou. 
Děti poznali vše, co se podařilo na zahrádkách 
vypěstovat. Přinesli nám také krásně ozdobené 
dýně, za které jim dodatečně ještě jednou 
děkujeme. 

Musíme poděkovat také Obecnímu úřadu 
Mokrá-Horákov za bezplatný pronájem sálu 
Mediatéky. Taktéž děkujeme všem, kteří přinesli 
vzorky ze svých zahrádek a pomohli naši výstavu 
realizovat. 
V případě zájmu a bohaté úrody z našich 
zahrádek se můžeme příští rok opět těšit na 
další skvělou výstavu. 
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Z KLUBU SENIORŮ MOKRÁ

Velmi nás potěšilo, že nám 
situace dovolila vrátit se do 

normálních kolejí.
Od července se opět scházíme 
v klubovně, při pěkném počasí 
na zahradě. Zúčastnili jsme se 
uctění památky „Upálení mistra 
J. Husa“. Velmi nás potěšila
příležitost setkat se a popovídat 
si s lidmi a přáteli, které jsme 
dlouho neviděli. Když jsme si ještě 
mohli poslechnout a zazpívat 
si naší generaci známé country 
melodie s kapelou Standa band, 
tak akce neměla chybu.
Byli jsme rádi, že jsme mohli 
uspořádat 13. srpna zájezd do 
Pradědovy galerie, kde jsme 
obdivovali řezbářskou práci 
pana Halouzky, hlavně betlém 
s figurami v životní velikosti, 
který již čítá přes 250 soch. 
Dominantou celé galerie je socha 
vládce jesenických hor Praděda, 
která se tyčí do výše 10 metrů  
a váží okolo 15 tun. Navštívili 
jsme i gotický hrad Sovinec. 
Příjemná byla také prohlídka 
arboreta Makču Pikču v Pasece. 
Pan majitel nám popovídal  
o založení arboreta, které 
vybudoval na rekultivované 
skládce v místě bývalého lomu 

v roce 2008. Řekl nám, jaké 
květinky a vzácné cizokrajné 
rostliny můžeme v arboretu vidět 
nebo koupit. Mezi kytičkami 
bychom ještě vydrželi déle,  
ale velké horko dalo všem zabrat.
Středeční vycházky jsou stále 
oblíbené, většinou se nás sejde 
kolem osmi, ale byl i rekordní 
počet 16 účastníků. Navštívili 
jsme: Agátovou rozhlednu 
u Židlochovic, výstavu lilií 
v Rajhradě, Větrný mlýn Rudice, 
lom Seč, Bílovice, Babice, jeskyni 
Výpustek, Máchův pomník  
u Olomučan, Křtiny a spoustu 
dalších pěkných míst v našem 
okolí. Bohužel jsme museli zrušit 
zájezd na koupání do termálních 
lázní Velký Meder i podzimní 
„Dostaveníčko,“ na které 
jsme se moc těšili. V souladu  
s usnesením vlády jsou do 
odvolání klubová činnost  
i vycházky pozastaveny. Jestli 
to situace dovolí, uspořádáme 
zájezd na vánoční trhy. Doufáme, 
že se brzy tahle nepříjemná doba 
zklidní a vrátíme se k životu,  
na který jsme byli zvyklí.

SPOLKY
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Letošní rok byl i ve sportu velmi ovlivněn 
Koronavirem C19. To poznamenalo i zrušení 

sportovních akcí i soutěží. Přesto jsme se  
s trenérem Petrem Žaludem snažili udržet  
u Dana co nejlepší formu i v rámci opatřeních 
vydaných vládou ČR. Po zrušení opatření 
pak Dan trénoval o to poctivěji a naplno celé 
prázdniny.

Začátkem srpna jsme konečně dostali termín 
Mistrovství ČR, které se konalo v Ostravě  
12. září. Dan Žalud startoval v kategorii starší 
dorost do 65kg, kde automaticky postoupil do 
finále. Ve finále potvrdil roli favorita a vyhrál 
titul mistra České republiky v kategorii starší 
dorost do 65kg.

Gratulujeme Danovi k jeho úspěchu a věříme,  
že i nadále bude takto úspěšně reprezentovat 
náš oddíl TJ Mokrá-Horákov GYMFLEXMOKRÁ.

MISTROVSTVÍ ČESKÉ REPUBLIKY 
DOROSTU A JUNIORŮ 
V KULTURISTICE 2020
PŘEDSEDA ODDÍLU OLDŘICH DRÁPAL
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Díky jarní epidemii jsme měli relativně hodně času 
na přípravu tenisových kurtů. Vzhledem k tomu,  

že tenis patřil mezi sporty, kterých se restriktivní 
opatření dotýkala jen velmi omezeně, jsme zahájili 
tenisové tréninky tradičně v půlce dubna. Na úkor jiných 
sportovních odvětví jsme nabrali dalších 20 převážně 
předškolních dětí a byli nuceni rozšířit tréninky o další 
den. Naštěstí většina trenérů stejně nemohla chodit do 
školy, takže s organizací nebyl problém. V současné 
chvíli máme pět stálých trenérů – Hynek Šrenk, Radim 
Barták, Radim Kolář, Tomáš Neuer a Nicole Neveselá. 
Za obětavost o trpělivost za práci s dětmi, kterých máme 
přes 60, jim patří velký dík. Trénujeme od úterý do 
čtvrtka, na všech kurtech od 15 - 19 hod.
Letošek nepřál dlouhodobým soutěžím. Ve zkrácené 
variantě, která se hrála pouze v září, poměřili naši 
mladší žáci dovednosti s týmy z Brna, Bystřice pod 
Hostýnem a Kroměříže. Těsně nám uniklo 3. místo. 

RADIM KOLÁŘ

DĚNÍ V TK MOKRÁ-HORÁKOV V ROCE 2020

Naopak o vítězství v přeboru jihomoravského kraje  
se zasloužili dospělí, kterým pohár dlouhá léta většinou 
těsně unikal. 
Pro velký ohlas jsme letos pořádali dva týdenní tenisové 
kempy pro děti od 5 do 13 let. Na každém kempu 
bylo přes 16 dětí. Nejoblíbenějšími účastníky kempu 
byli zvoleni Amy Urbánková a Míša Adlerová. Srpen  
se nemohl obejít bez již 24. memoriálu Jaroslava 
Kaplana. Nejvíce sil měl letos Libor Laichmann,  
pro kterého to bylo prémiové vítězství v tomto oddílovém 
turnaji. Již po osmé jsme hráli deblíky s Velaticemi. 

Našim amatérům uniklo vítězství o dva míčky, Velatice 
vyhráli 13:12 a srovnali celkové skóre na 4:4
Mokrá patří již mezi tradiční pořadatele tenisových turnajů 
všech věkových kategorií, které pěknou řádku let řídí 
Karel Přerovský. Letos jich bylo jen 5 vinou epidemie,  
tak doufejme, že příští rok to bude o poznání lepší. Co mě 
letos udělalo opravdu radost, tak to byl velký zájem o tenis 
ze strany široké veřejnosti. Na požádání zapůjčíme veškeré 
tenisové vybavení včetně míčků, abychom tenisové začátky 
nadšencům co nejvíce usnadnily.
Závěrem bych rád poděkoval nejenom všem členům, kteří 
se o chod oddílu a celého areálu starají, ale také rodičům 
mládeže za podporu svých juniorů a obci, s jejíž finanční 
podporou to jde přeci jen o poznání lépe.
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FC MOKRÁ- HORÁKOV, Z.S.

V době vzniku tohoto textu je 
zaveden opět nouzový stav, jsou 

přerušeny soutěže a trénovat lze 
pouze ve velmi omezeném režimu, 
a jen ve venkovním prostředí. A co 
je horší, počty nemocných stále 
rostou. 
Naštěstí, v relativně poklidných 
prázdninových měsících se mohla 
naše družstva připravovat na začátek 
nové sezóny v obvyklém režimu. 
Pro soutěžní ročník 2020/2021 
jsme přihlásili do soutěží čtyři 
družstva, mladší přípravku (U-9), 
starší přípravku (U-11), starší žáky 
(U-15) a družstvo mužů. 
Jako první tradičně vstoupili do 
soutěže začátkem měsíce srpna 
muži a vykročili úspěšně hned 

pěti výhrami v řadě, z toho 

třemi z venkovních hřišť. Bohužel 
v dalších utkáních se již nedařilo 
udržet potřebnou vyrovnanost 
výkonů i herní kvalitu a efektivitu, 
a výsledkově jsme byli, s výjimkou 
domácí remízy s průběžným 
lídrem soutěže z Hrušovan u Brna, 
neúspěšní. Aktuálně jsou muži pod 
vedením trenéra Oldřicha Kříže v A. 
skupině III. třídy na 6. místě se 16 
ti body.
Družstvo starších žáků je složeno 
převážně z mladších hráčů  
a po prvotním rozkoukání se 
na velkém hřišti šla jeho forma 
postupně nahoru. V posledních 
třech utkáních předvedli svěřenci 
trenérů Františka Galleho a Davida 
Hoška velmi sympatický a srdnatý 
výkon a zaslouženě v nich bodovali. 
Družstvu patří v A. skupině 

Okresního přeboru průběžná 6. 
příčka se ziskem sedmi bodů. 
Dalšími našimi družstvy jsou 
družstva přípravek, která vedou 
trenéři Miroslav, František a 
Martin Mikuláškovi a trenérka Jana 
Švábová. Starší přípravka působí 
v obdobném hráčském složení v 
okresní soutěži již druhým rokem. 
Premiéru mají v soutěži naopak 
některé děti do 9 ti let hrající za 
mladší přípravku, a nutno dodat, 
že si vedou velmi dobře. Jsme velice 
rádi, že děti v přípravce chodí v 
hojném počtu, sport a fotbal je 
baví a těší se nedočkavě na každý 
trénink a zápas. 
Rád bych i nyní sdělit informace 
o náboru do našich družstev 
přípravek a žáků, který obvykle 
probíhá na našich trénincích. 
V současnosti lze jen těžko 
předpovídat, kdy bude možné zase 
alespoň normálně trénovat, proto 
prosíme všechny případné zájemce, 
ať se na nás obracejí telefonicky 
nebo e-mailem. Kontakty najdete 
na klubových webových stránkách 

www.fcmokra-horakov.cz. Pokud 
by také někdo z rodičů měl zájem 
pomoci s trénováním nejmenších 
dětí, které zatím dělají své první 
fotbalové krůčky, tak bychom byli 
velice rádi. 

Na závěr bych chtěl poděkovat 
našim sponzorům, partnerům  
a věrným fanouškům za podporu 
a přízeň, kterou nám dlouhodobě 
projevují. Rád bych také vyjádřil 
dík rodičům i prarodičům dětí, 
kteří ochotně pomáhají s dopravou 
na utkání a spolupodílí se také 
na organizaci domácích utkání  
i tréninků.
Všem spoluobčanům chci popřát 
pevné zdraví a optimismus. Za nás 
za všechny doufám, že se náš život 
brzy vrátí do kolejí, na jaké jsme 
zvyklí a těším se, že se brzy potkáme 
na utkáních našich družstev. 

František Mikulášek
předseda klubu

FRANTIŠEK MIKULÁŠEK
PŘEDSEDA KLUBU

Vážení čtenáři zpravodaje, 
v současné nelehké době se situace v důsledku 
vládních nařízení v souvislosti s Covid-19 mění 
opravdu velmi hekticky a takříkajíc ze dne na 
den a dotýká se to výrazně i amatérského sportu. 
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Můžeš navštívit naše pravidelné tréninky  
každé úterý a čtvrtek od 16:30 hodin.

Zúčastnit se mohou kluci i holky!  
Všechny zájemce srdečně zveme.

S sebou sportovní oblečení a obuv  
(kopačky nejsou nutné), pití.

Kontakty: František Galle, tel.: 724 783 454, František Mikulášek, tel.: 737 285 023
e-mail: fc.mokra.horakov@gmail.com

www.fcmokra-horakov.cz

FC Mokrá-Horákov, z.s., 664 04 Mokrá-Horákov, Horákov 201, IČO: 48481777

Co nabízíme?
• vedení kvalifikovanými trenéry
• kvalitní zázemí v areálu pod Horákovem  
 s travnatým hřištěm a moderními kabinami
• v zimních měsících tréninky 
 v tělocvičně ZŠ Mokrá-Horákov
•  možnost využívat hřiště s umělým  
 povrchem u ZŠ Mokrá-Horákov

Pořádá nábor hráčů do mládežnických  
družstev žáků a přípravek z ročníků:

2006, 2007, 2008, 2009, 2010, 2011,  
2012, 2013, 2014 i mladší

FOTBAL

POJĎ S NÁMI
HRÁT
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Shrnutí archeologických výzkumů na katastrech 
obce Mokrá-Horákov za období 2018-2020

Naše obec, jako jedna z mála v republice, 
vykazuje pravidelně každoročně nové 
archeologické prameny. Není to dáno pouze 
existencí významných archeologických nalezišť 
v jejím okolí, nýbrž i vzrůstajícími dohledy nad 
stavební činností komerční a nekomerční povahy.  
V popředí stojí dlouhodobě také cementárna 
Mokrá (Českomoravský cement, a.s.), která 
již 26 let s archeology Ústavu archeologické 
památkové péče v Brně aktivně spolupracuje. 
Zdroje stabilních informací proto každoročně 
plynou hlavně z lomového hospodářství, které se 
rozkládá v podobě tří lomů v areálu Mokerského 
lesa severně obce.
Na druhém místě je rekonstrukce a výstavba 
vodovodu Šlapanicko, který přispěl k novým 
informacím hned na několika obecních katastrech 

SHRNUTÍ ARCHEOLOGICKÝCH VÝZKUMŮ 
NA KATASTRECH OBCE MOKRÁ-HORÁKOV  
ZA OBDOBÍ 2018-2020

současně (Ochoz, Mokrá, Horákov a Tvarožná). 
Podobně tomu bylo i u budování cyklostezky 
Single Trail, která protkala kompletně prostor 
Horákovského lesa. 
Další informace vyplynuly také z výstavby 
malého rekreačního objektu a dvou rozlehlých 
obytných souborů v mokerských tratích Úzké 
a Dlouhé Kopaniny, kde bylo možné realizovat i 
velkoplošné odkryvy, které jsou pro archeologický 
výzkum v současné době velmi ceněné. Pro 
souvislejší rekapitulaci jsem do příspěvku připojil  
i zásadnější informace zveřejněné v předchozích 
číslech zpravodaje. 

Areál velkolomu Mokrá
Současně s chystanou těžbou vápence mezi 
Západním a Prostředním lomem se v přípravných 
skrývkách nadložní zeminy podařilo doložit 
pozůstatky drobné lovecké stanice s kamennými 

PETR KOS

Blažkovo koupaliště v Horákově (archiv Š. Straka).

artefakty z mladšího paleolitu, z blízkosti naleziště 
(Studénčný žleb) pochází i ojedinělý nález 
fragmentu stoličky mamuta. Ve stejném prostoru 
byly archeologicky dokumentovány dva řezy 
starým úvozem, který sloužil v 15. století k dopravě 
páleného vápna a lesního dřeva nákladními povozy 
z Mokerské plošiny Studénčným žlebem směrem 
k Mokré. V tomto prostoru interpretujeme také 
původní vápenici, která produkovala vápno pro 
kapitulu sv. Petra v Brně. Z mladších situací stojí 
za zmínku evidence nálezů původně snad z depotu 
železných předmětů (náboj kola vozu, kosa, sekáč, 
hroty oštěpu a kopí) z mladší doby železné-laténské 
(historičtí Keltové) a objektů, které reprezentují 
aktivity spojené s výrobou páleného vápna ve 
vrcholném středověku (obslužné komunikace, 
vícekanálové pece). 
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Volná rekonstrukce halštatského sídliště na mokerských Dlouhých Kopaninách 
(kresba P. Kos).

Ostruhy z 2. pol. 14. až závěru 15. století 
reprezentují pohyby jezdců na zaniklých 
komunikacích mezi Mokrou a údolím 
Říčky, kde ležely doly na železné rudy (Nad 
Skalami) a u Hostěnic, na zaniklých plužinách  
a svazcích úvozových cest (U Obrázku, Pacholské). 
Některé artefakty (fragment nášlapného ježka, 
železné koule, koňské udidlo) poukazují také 
např. na možnost přesunu vojska husitů skrze 
Mokrou směrem k Ochozi. Celkem již dva kusy 
jezdeckých ostruh shodné konstrukce ze 16.-17. 
století, které byly objeveny ve Studénčném žlebu 
mezi lomy, mohou být zase důkazem o pohybu 
švédských vojsk po starých lesních komunikacích 
při přesunu do Křtin a k Novému hradu u 
Adamova v době třicetileté války. Oproti tomu 
ojedinělé nálezy hrotů šípů z Dlouhých Kopanin,  
U Myslivny, Mechového závrtu a Síčky dokumentují 
lidské aktivity (vojenské či lovecké) z rozmezí 
13. a 14. století. Jeden typický plochý sekerovitý 
hrot s trnem navíc naznačuje, že Mokrou mohl 
roku 1241 projít oddíl mongolského vojska při 
svém zhoubném tažení Moravou do Uher. V této 
souvislosti je třeba zmínit ojedinělý nález zlomku 
keramické nádoby z Dlouhých Kopanin, zdobené 
radélkem, která se hlásí do 1. pol. 13. století. 
Tyto dva ojedinělé archeologické doklady patří 
ve vztahu k naší obci mezi nejstarší a naznačují, 
že oblast Mokerského údolí mohla být již 
tehdy epizodicky osídlována v rámci vnější, tzv. 
německé kolonizace, nebo z důvodů útočištného, 
vyhledávání rud, či provozování raného panského 
vápenictví. Nález mince slezské ražby z 80. let 
17. století z Dlouhých Kopanin dokumentuje 
ještě dobu, v níž probíhalo druhé obléhání Vídně 
jednotkami Osmanské říše a „dokládá“ tak 
potažmo přítomnost zástupce slezského stavu v 
této době přímo na katastru obce Mokré.

Vodovod Šlapanicko
Vzhledem k mimořádnému rozsahu této stavby, 

která zasáhla i do sousedních katastrů obcí, 
vedlo sledování výkopových rýh také k novým 
poznatkům. Nedaleko Bělkova mlýna byla na polí 
(k.ú. Ochoz) zachycena vápenická pec, která 
mohla souviset s jeho založením, nebo dostavbou. 
V Žernovském žlebu, který spojuje Mokrou  
s údolím Říčky, bylo následně v rámci této akce 
prozkoumáno zahloubené obdélné milířiště, které 
mohlo sloužit k výpalu dřevěného uhlí, vápna  
a cihel (18.-19. století). Pod jeho půdorysem 
byla pak zachycena jednokanálová malokapacitní 
krátce periodická vápenická pec s částečnou 
kamennou. konstrukcí ze 17.-18. století. Celý 
výrobní komplex dokumentuje nejspíše dvě po 
sobě jdoucí stavební aktivity, které se odehrávaly 
nedaleko odtud. V úvahu přichází pouze mlýny 
na Říčce, z nichž nejblíže leží právě již zmíněný 
Bělkův (Dolní mlýn); druhým je pak mlýn Jelínkův 
(Prostřední mlýn) na katastru Mokré, který 
mohl být právě v této době obnovován Tomášem 
Pilzerem (1700), či Bartolomějem Žižkou (1706) 
po vypálení za třicetileté války.
V Mokré se podařilo doložit pravěkou dobývku 
slepenců (patrně valounů) na úbočí Dlouhých 
kopanin ve žlíbku Bahenec a opětovně potvrdit již 
dříve doloženou přítomnost většího neolitického 
sídliště (kultura s moravskou malovanou 
keramikou) z plochy mezi domy č.p. 305, 202 
a mateřskou školkou na sídlišti. Při bagrování 
vodovodní rýhy směrem k vodojemu na Skalce 
(rozhledna Mokrá.Horákov) prošla rýha 
zaniklými lomy na vápenec z 18.-19. století.

Cyklostezky Single Trail
V úseku k Mariánskému údolí došlo k 
záznamu celé řady archeologických indikací, 
souvisejících s osídlením v rozmezí neolitu-
eneolitu-doby bronzové/halštatské-středověku-
raného novověku. Za nejdůležitější lze označit 
oblast Ořechové hory u Horákovské myslivny 
a mohyly Hlásnice, kam se kumuluje osídlení  

z mladší a pozdní doby kamenné (těžby slepenců  
a písčitých drob), pozdní doby bronzové a starší 
doby železné. Nově zjištěné jsou pozůstatky 
osídlení z 12.-13. století z Ořechové hory, které 
jsou dalším dokladem předpokládané existence 
zaniklé neznámé vsi, lokalizované v předchozích 
letech do okolí bývalé studánky Mitrovských 
za Horákovskou myslivnou. Samotná studánka 
byla kdysi opatřena cihelnou konstrukcí, která  
se časem samovolně rozpadla; její dnešní stav je 
tedy spíše nouzový, a navíc z části přetvořen odvalem 
nově zbudované cyklostezky. Další poznatky plynou 
na trasách Vápenky, Mezi hájenkami, Březový  
a U Chlapečka v severní části Horákovského lesa. 
Pravěké (eneolitické) dolování karbonských 
hornin je doloženo z trati Panský, kde byla  
v raném novověku zřízena velkokapacitní milířiště, 
podobně jako v Březovém žlíbku u Mokerské 
hájovny. V Březovém žlíbku byla zjištěna další 
zaniklá studánka obezděná cihlami, podobně jako 
u Horákovské myslivny a drobný svahový lom,  
z něhož byl odebírán kámen pro stavbu nedalekého 
mostu v Žernovském žlebu. Ve vyšší poloze  
U Chlapečka, bylo zachyceno osídlení z mladšího 
neolitu současně s výskytem železných rud, které 
tu mohly být v této době povrchově těženy např. na 
výrobu barviva pro dekoraci malované keramiky. 
V místech budované cyklostezky nazvané Vápenky, 
prošla trasa stavby areálem nad Panskou skalou 
(Stará skala), který byl v době sokolnického 
panství zdrojem těženého vápence pro sokolnický 
cukrovar (do roku 1840 dřívější Dietrichsteinskou 
koželužnu) a místem výroby páleného vápna, 
která se tu odehrávala celkem ve třech pecích. 
Jeden z dokumentovaných výrobních objektů 
byl poněkud vyspělejší a měl kameno-cihelnou 
konstrukci, která naznačuje dlouhodobější funkci. 
Nabízí se historická souvislost s rekonstrukcí 
zámku v Sokolnicích, na které se významnou 
dodávkou vápna podílel roku 1884 známý 
mokerský vápeník a starosta, čtvrtláník František 
Kousal (Mokrá č.p. 37), který však mohl se svou 
rodinou dodávat kvalitnější vápno spíše ze svých 
vápenek v Mokré. Je možné, že si tak značně 
přivydělal a bratři Kousalové si pak mohli dovolit 
stavbu moderní šachtové pece na mokerských 
Vápenicích (1889-1909). Je prokázáno, že nad 
Panskou skalou bylo organizovaně páleno vápno 
již od 1. pol. 19. století, jak to dokládá nález 
mince v hodnotě 3 krejcarů s ražbou z roku 
1812. Při bližší interpretaci se proto lze přiklonit 
spíše k době, kdy bylo sokolnické panství ještě v 
držbě knížat z Dietrichsteina. Podobně pracovala 
pro potřeby panství také vápenka v trati Palaška, 
která mohla produkovat vápno ze dvou menších 
jámových vápencových lomů pro stavební potřeby 
areálu Horákovské myslivny hrabat Mitrovských v 
roce 1852 (objekty panské myslivny a pomníku s 
erbem Mitrovských). Produkce lepších pálených 
cihel mohla jít tou dobou patrně z cihelny v 
Sokolnicích, a hrubších z místních polních pecí, 
z nichž jedna byla před časem zachycena při 
pokládání optického kabelu v bývalé trati Cihelna 
u podolského Remízku. Jde vesměs o cihly 
neznačené kolky, které byly na katastru obce a okolí 
hojně zastoupeny v objektech dnes málo známého 
drobného přírodního voluptuáru hájenství 



34 ZPRAVODAJ OBCE MOKRÁ-HORÁKOV 03 / 2020

ZAJÍMAVOST
knížat z Dietrichsteina, potažmo Mitrovských  
a rodu Belcredi (studánka Mitrovských, studánka  
v Březovém žlíbku, altán na Horákovském hradě, 
kaple Mitrovských, altán na Starých zámcích  
a „umělá“ zřícenina středověkého hrádku v oblasti 
starého historického dolování vápenců na Velkém 
Horneku). Tyto drobné objekty by mohly např. 
vést k motivaci ke zřízení historické naučné stezky, 
která by na tuto dobu citlivě upomínala a zvyšovala 
tak kulturní význam současné krajiny, která je 
momentálně lidmi zcela nedoceněná a cíleně 
přetvářena spíše jen za účelem komerčního využití 
pro omezenou skupinu obyvatelstva.

Výstavba rekreačního objektu rodiny 
Petrlíkovy v Horákově
Na parcele č. 305/4 (Hliník) proběhl v letech 
2018-19 záchranný archeologický výzkum  
v souvislosti s výstavbou rekreačního objektu  
a bývalým historickým podnikatelským areálem 
rodiny Blažků z Horákova, která zde zbudovala 
přibližně v 1. pol. 19. století mlýn (č.p. 161) a poč. 
20. století cihelnu a koupaliště v náhonu potoka 
zvaného Zlatý prut. V souvislosti s budováním 
inženýrských sítí byla zachycena historická 
potravinářská pec na povidla z 18.-19. století  
(u č.p. 121), výrobní odval bývalé cihelny  
a základy někdejšího koupaliště. Výzkum doložil, 
že šlo o obezděnou nádrž oválného tvaru o šířce 
asi 12 a hloubce 1,3 m. Při výzkumu bylo zjištěno, 
že pod hliníkem bývalé Blažkovy cihelny leží 
polohy tence vrstevnatých karbonských hádsko-
říčských vápenců líšeňského souvrství a písčitých 
drob, které významně omezovaly hloubkový rozsah 
těžby hlín a jílů, sloužících k přípravě cihlářské 
hlíny. Důležité historické informace o provozu 
koupaliště a cihelny poskytl pro nálezovou zprávu 
ze svého archivu Š. Straka z Horákova. Podle 
nich víme, že pec Vojtěcha Blažka byla schopna 
roku 1920 jednorázově vypálit až 20 000 kusů 
cihel. Z produkce Blažkovy cihelny pocházely 
cihly formátů 6,5-7 x 13,5-14,5 x 28 cm s kolky 
nesoucími iniciálky „B“, „B.“, „BA“ na rovném 
povrchu a „AB“ a „B“ v obdélné kartuši. Početné 
nálezy těchto cihel lze ještě dnes najít ve zdivech 
některých starších domů v Horákově. 
Soubor nálezů spojených s tímto místem, dobově 
nazývaným „Hliník“, vytvářel počátkem 20. století 
drobný raně industriální areál, jenž byl členěn na 
okrsek exploatační (hliník, náhon), výrobní (mlýn, 
cihelná pec) a komerční (koupaliště). Bazén 
koupaliště, zpřístupněný ve své době veřejnosti, 
plnil současně roli záchytné nádrže pro svrchní 
vodu potůčku Zlatý prut, která byla potřebná pro 
funkci mlýnského lopatkového kola. Voda byla 
přiváděna nadúrovňovým cca 430 m dlouhým 
ručně kopaným náhonem o průtoku 0,04 m3 za 
sekundu z prostoru mokerského Bahence, kde 
bylo v řečišti Mokerského/Vlašňovského potoka 
umístěno nejspíše stavidlo umožňující regulaci 
toku.

Výstavba obytného souboru Mokrá-Úzké
Z dřívějších dob, než byla zahájená bytová výstavba 
v polní trati Úzké, bylo možné na poli najít zlomky 
pravěké keramiky a štípané a broušené kamenné 
nástroje. Ojedinělý je odtud nález zlomku okraje 

nádoby s vysokým obsahem tuhy z 12.-13. století.
Současná výstavba obytného souboru developerem 
prokázala, že se v těchto místech nacházela sídliště 
z mladšího neolitu a starší doby bronzové. Lidu 
kultury s moravskou malovanou keramikou 
příslušelo sídliště s několika sloupovými domy  
s obvodovým hrazením lehčí dřevěné konstrukce, 
které se soustředilo do prostoru centrálního 
návrší vypínajícího se nad Horákovským údolím 
(západně domu č.p. 385). Lze předpokládat,  
že osídlení pokračovalo až pod pozemek domu 
č.p. 369, kde však nebylo již odborně zkoumáno. 
Kultuře únětické bylo možné přisoudit nevýrazné 
stopy osídlení, které byly zachyceny přímo v polní 
cestě, dnes východně domu č.p. 381.

Výstavba obytného souboru Mokrá-
Kopaniny
V letech 2018-2020 proběhl záchranný 
archeologický výzkum na návrší Dlouhé Kopaniny, 
kde probíhá masová výstavba rodinných domů 
developerskou firmou i jednotlivými soukromníky. 
Záchranný archeologický výzkum zde byl zahájen 
již roku 1988, kdy tu byly zemědělským družstvem 
při orbě porušeny tři sídlištní objekty ze starší doby 
železné (halštatské skupiny horákovské). Jeden z 
nich představoval mohutnou zemnici zadlabanou 
hluboko do zvětralé slepencové skály, která 
poskytla bohatý soubor zlomků sídlištní keramiky 
a kostí divoké i domestikované zvěře. Z výčtu 
dalších předmětů stojí za zmínku sada hliněných 
přeslenů k předení nití a plochý hvězdicovitý 
závěsek.
Současná stavební činnost vedla k nálezu 
jednoho pravěkého jámového žárového hrobu, 
který snad náležel staršímu méně výraznému 
osídlení, hlásícímu se do mladší nebo pozdní 
doby kamenné, popř. hrazené osadě, kterou bylo 
možné spojit s objekty z doby halštatské. Během 
tří let se tu podařilo prozkoumat kolem 300 
objektů, z nichž většina dokumentuje existenci 
osady dvorcového typu s plánovitou zástavbou, 
obklopenou dvěma pásy masivního sloupového 
hrazení. Uvnitř hrazení se nacházel velký halový 
dům, který byl propojen s další rozměrnou 
zemnicí, která měla v podlaze zadlabán oválný 
sklípek. Ze sklípku (zásobní jámy) pochází 
drobný depot předmětů, které tvořily keramické 
mísy, hrnek, zvířecí kosti a vápencové kameny. Je 
možné, že šlo o obsah spižírny, v níž byly uschovány 
v nádobách potraviny. Kromě obytných budov se 
uvnitř hrazení nacházel také vysoký špýchar stojící 
na čtyřech nosných sloupech, ten mohl sloužit 
podle dobových zvyklostí k uskladnění píce nebo 
obilovin. V jednom místě byla ohrada přerušena 
vchodem, který propojoval hrazený dvorec  
s částí nehrazenou, nebo obklopenou jen lehkým 
plotem. Tu tvořila další menší zemnice, kterou 
obklopoval vějíř několika menších obdélných 
sloupových nadzemních staveb (jedna z nich 
obsahovala dokonce malou cisternu na vodu).  
Z obsahu zemnice lze zmínit zlomky keramických 
nádob, kusy vápence a fragmenty „páleného“ 
vápna z okolí ohniště, díky čemuž nelze vyloučit, 
že zemnice představovala původně i s dalšími 
stavbami dílnu na výrobu páleného a hašeného 
vápna. Zajímavé jsou i nálezy úlomků železných 

rud, které sem mohly být transportovány z oblasti 
nedalekého Mokerského lesa, odkud známe 
největší dosud přesně nedatované povrchově  
i hlubinně těžené ložisko v lesní trati Nad Skalami. 
Tato souvislost nepřekvapí, pakliže víme, že  
v jeskyni Pekárně ležel další hrazený sídlištní areál 
datovaný do stejné doby jako mokerské Kopaniny. 
Zatímco nalezené rudy se tu prolínají s objekty 
neolitu i halštatu, vápno dokumentuje pouze dobu 
halštatskou, kdy mohlo najít využití pro dezinfekci 
hospodářských staveb, v potravinářství, anebo  
v železářství při redukci rud. Zvláštní koncentrace 
čtyř pyrotechnologických zařízení (ohnišť/
pecí), tvořících souvislou baterii, nevylučuje 
užší souvislost právě s úpravou těchto surovin 
(rudnina, vápenec).
Halštatský dvorec z Dlouhých Kopanin je typem 
sídliště, které je u nás i v zahraničí (Polsko, 
Rakousko, Německo) označováno běžně jako 
osada typu „Herrenhof“. Běžně je tedy podobné 
sídliště klasifikováno jako tzv. „panský dvorec“, 
kam se v tehdejší době (7.-6. století př. Kr.) 
soustředily sociální elity. V případě mokerských 
Kopanin lze uvažovat spíše o emporiu, což je místo 
určené k dočasnému uskladňování obchodovaných 
komodit (překladiště) a doplňkové dílně, s raně 
vápenickým zaměřením. V tomto případě mohlo 
jít např. o soustředění železných rud, které byly 
těženy horníky z jiné osady, která mohla ležet 
např. nedaleko dolů v jeskyni Pekárně. Ta měla 
v době halštatské vchod ohrazený lehčí dřevěnou 
hradbou. Pro doplnění lze uvést, že archeologický 
výzkum B. Klímy z 60. let minulého století  
tu doložil existenci palisádového žlabu, 
analogickou keramiku, a dokonce přinesl nález 
jednoho kusu hutnické dyzny, která sloužila 
jako prostředek k zavedení měchu do hrudi 
redukční pece nebo kovářské výhně. Ačkoliv 
by se zdálo, že situace v Pekárně je objasněná, 
absence nezbytného množství odpadních strusek 
ze zpracování rud zde větší hutnickou činnost 
spojenou s redukcí železa nepotvrzuje. U jeskyně 
je proto předpokládáno spíše univerzální využití 
(„svatyně“, osada horníků, útočiště/refugium 
nedalekých obyvatel, či pocestných). Případné 
hutnění rud zjištěných v dolech Nad Skalami a na 
dvorci na Dlouhých Kopaninách, probíhalo tedy 
zaručeně jinde.
Závěrem lze již jen podotknout, že halštatský 
dvorec z Mokré se řadí na šesté místo mezi dosud 
ojediněle prozkoumané osady tohoto typu na 
Moravě a ve Slezsku (Kuřim, Šlapanice, Kobylnice 
a Modřice na Brněnsku a Loděnice na Opavsku) 
a mezi první, která mají potenciál být v příštích 
letech prozkoumána v celé své úplnosti. Tímto 
bych chtěl současně poděkovat všem stavitelům, 
kteří se podílí na spolupráci s archeology ÚAPP 
Brno, v.v.i. a na archeologických výzkumech 
katastru naší obce, díky čemuž významně přispívají 
k oživování její zapomenuté, kdysi však velmi 
bohaté minulosti.
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FARNOST

NERATOV V ORLICKÝCH HORÁCH ZMB

U příležitosti svátku svatých Cyrila a Metoděje 
měla část naší scholy z Tvarožné možnost 

zpívat na nedělní mši svaté v neratovském 
kostele. Byl to pro všechny neobyčejný zážitek, 
protože poutní kostel Nanebevzetí Panny Marie 
v Neratově je velmi zajímavé, nádherné místo, 
které má pohnutou historii. Již v 17. století 
byl Neratov významným poutním místem a na 
začátku 18. století byl na kopci vystavěn barokní 
chrám. V roce 1945 kostel vyhořel po zásahu 
střelou Rudé armády měl být dokonce zbourán. 
Po několika nezdařených pokusech o obnovu 
stavby se však nakonec povedlo sehnat prostředky  

a v devadesátých letech, po pádu komunistického 
režimu, začaly opravy. V roce 2008 kostel dostal 
svoji pověstnou skleněnou střechu, díky které je 
toto místo opravdu nezapomenutelné.  
Neratov je vyhledávaným turistickým cílem, vede 
tudy několik cyklostezek a pěších tras a od roku 
2017 je zde také pivovar, ve kterém se vaří pivo 
Prorok. Sdružení Neratov zde provozuje školu, 
bydlení a chráněné dílny pro lidi se zdravotním 
postižením, návštěvníci si mohou zakoupit jejich 
výrobky a přispět tak na opravy kostela a obnovu 
života v kdysi vysídlené vesnici. 

STAV V ROCE 1993

STAV V ROCE 1990
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SLUNEČNÉ ODPOLEDNE V HORÁKOVĚ RADKA MÜLLEROVÁ

Ano, i  tak by se dala nazvat letošní pobožnost 
na které se sešly opět desítky lidí u kaple 

Mitrovských 13. září odpoledne. Věrní účastníci 
se mohli těšit z krásného počasí i  z příjemné 
a inspirující atmosféry, která tradičně toto 
ekumenické setkání provází.
Celý obřad byl protkán připomínkou výročí 
800 let od narození české světice Zdislavy  
z Lemberka. O jejím životě víme málo, k  těm 
střípkům vědomostí patří její péče o nemocné 
a potřebné. Jistě si mnohý z nás u kapličky 
připomněl, jak bychom tuto milosrdnou paní 
potřebovali i dnes. Však je dodnes inspirací pro 
charitu a zdravotníky, ale také pro umělce.  

FARNOST

Jo ,  když  je  mi  nejhůř              

zvedám oči  vzhůru,

tam,  kde  tuším songy

andělskýho kůru.

Nevím,  kde  je  pravda,

vím však ,  že  když  zvednu

svoje  oči  vzhůru,

nedopadnu ke  dnu.      

      (Ze  spir i tuálu  J i ř ího  Suchého)
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INFORM ACE

MAS Slavkovské bojiště s MAS okolo Brna 
připravuje vznik regionální značky  
s pracovním názvem BRNĚNSKO. Značka 
bude zařazena do rodiny Asociace 
regionálních značek, která má v ČR 
dlouholetou tradici a patří do ní již 
27 značek. V rámci přípravy zavedení 
značky jsou plánované dvě setkání ve 
spolupráci s Asociací. První setkání se 
bude konat 5. listopadu do 16 hodin  
v Tišnově. Hlavním cílem setkání bude 
představení principů regionální značky 
zájemcům z řad potenciálních držitelů 
značky. 

Co je regionální značka?
Regionální značkou se označují řemeslné 
výrobky, potraviny a zemědělské produkty, 
přírodní produkty a zážitky spjaté s regionem. 
Regionální značku získávají výrobky, které 
jsou výjimečné svou vazbou na region, tradice, 
kulturu či historii, a které svojí jedinečností 
mají velký potenciál v cestovním ruchu. Proto 

se zavádějí regionální značky pro místní 
produkty jako jedna z možností podpory místní 
ekonomiky. Zákazník, který si koupí produkt 
označený regionální značkou, má jistotu, že 
tento produkt splňuje standardy regionálního 
značení.

Kdo může regionální značku 
obdržet?
Regionální značka může být udělena tradičnímu 
i novému výrobku, který splní stanovená 
kritéria a certifikační komise rozhodne o 
jejím udělení. Regionální produkt musí mít 
původ v regionu, splňovat 
kvalitu, nepoškozovat životní 
prostředí a mít jedinečnost 
plynoucí ze vztahu k regionu.

Jaké výhody má 
regionální značka?
Regionální značka pomáhá  
výrobcům a provozovatelům 
služeb v reklamě a propagaci, 
s odbytem jejich produktů a se 

zvýšením prestiže výrobků a služeb v tuzemsku 
i v zahraničí. Výrobci získají díky značce různé 
výhody, zejména jednotnou propagaci své 
produkce, nové kontakty a možnost nových 
forem spolupráce. Propagace značky probíhá 
například formou článků, tiskových zpráv, 
letáků, katalogů výrobků, sezónních novin nebo 
společných stánků pro jarmarky a prodejních 
míst v regionu.

MAS SLAVKOVSKÉ BOJIŠTĚ CHYSTÁ  
REGIONÁLNÍ ZNAČKU

MAS Slavkovské bojiště, z.s.

Hrušky 166

683 52 Hrušky u Slavkova

Manažerka: Mgr. Hana Tomanová

Tel.: 604 318 732

e-mail: tomanova@slavkovskebojiste.cz

www.slavkovskebojiste.cz

LEGISLATIVNÍ OKÉNKO Z MOKRÉ ING. MATYÁŠ CHARVÁT

Trestný čin až od 10 000,-Kč

První říjnový den letošního roku se významným 
způsobem změnil dosavadní trestní zákon č. 
40/2009 Sb., který mj. zvyšuje minimální hranici 
pro majetkové trestné činy z dosavadních 5 000 
Kč na 10 000 Kč. V praxi to znamená, že u většiny 
prostých krádeží nebo bagatelního vandalismu 
(s výjimkou graffiti) nebude zahájeno trestní 
řízení, ale bude jednání pachatele nově řešeno 

pouze formou přestupku, což ve výsledku 
nákladově zatíží obecní rozpočty.

Na druhou stranu je třeba doplnit, že např. 
odcizené věci ze sklepa, kolo z uzamčené 
kolárny, postříkaná fasáda sprejery, vykradená 
chata, odcizené doklady z kabelky nebo kapes 
kalhot apod. – to vše jsou jednání nadále 
charakteristická pro trestný čin, u kterých se 
dle trestního zákona nezkoumá minimální 
hranice a zákon tudíž význam takových činů 
nijak nebagatelizuje.

Koupě domu bez daně

26. září 2020 vstoupil v účinnost jeden  
z nejkratších zákonů (č. 386/2020 Sb.), kterým 
se definitivně ruší daň z nabytí nemovitých věcí. 
Co to znamená v praxi? Doposud při koupi 
domu/bytu například v hodnotě 6 000 000 Kč 
bylo nutné ze strany kupujícího uhradit navíc 
také daň ve výši 240 000 Kč. Tato daň je nyní 
minulostí! Státní rozpočet zrušením této daně 
přijde ročně zhruba o 14 mld. Kč, nicméně 
vzhledem k tomu, že se nejedná o sdílenou daň, 
nebude mít výpadek výnosu z této daně přímý 
vliv na rozpočet naší obce.

Díky vytrvalé aktivitě našeho poslance 
Vojtěcha Munzara byl do tohoto zákona 
zakomponován i jeho pozměňovací návrh, který 
zachoval možnost odečítat si z daně z příjmů 
zaplacené úroky v rámci splátek hypotečních 
úvěrů nebo úvěrů ze stavebního spoření  
(až do výše 150 000 Kč ročně).

4%
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Vážení čtenáři,
rádi bychom Vám oznámili, že od 1.9.2020 jsme pro Vás na zdravotním 
středisku otevřeli druhou zubní ordinaci. Obě ordinace jsou nyní  
v provozu každý pracovní den. Díky tomu jsme schopni zkrátit 
objednací dobu a přijímat další pacienty. Současná situace se má tak, 
že naše sestřičky prozatím obvolávají pacienty zapsané v pořadníku, 
který byl vytvořen v prosinci – tito pacienti mají při registraci 
přednost. Pokud jste v pořadníku zapsáni a sestřičky se Vám ještě 
neozvaly, telefonicky se s námi spojte a domluvíme si nějaký termín. 
Pacienti, kteří nejsou zapsáni v tomto pořadníku a měli by zájem 
navštěvovat naši ordinaci, si budou muset na registraci ještě chvíli 
počkat – další vlnu registrací plánujeme spustit začátkem příštího 
roku. Veškeré informace naleznete na našich webových stránkách 
nebo budou vyvěšeny na poliklinice. Rádi bychom touto cestou 
také moc poděkovali obci, která nám poskytla finanční výpomoc na 
část vybavení ve formě půjčky, díky které jsme byli schopni druhou 
ordinaci otevřít takhle brzy. Přejeme hodně zdraví a těšíme se na Vás.

MDDr. Aneta Jurásková       MDDr. Petr Hřebíček

AP stomatologie s.r.o.
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Kdo se rád vydává na toulky po katastru obce, 
do přilehlých lesů a po polních cestách, nemůže 
si nevšimnout nešvaru, který se tu objevuje. 
Především na obecních pozemcích přilehlých 
chatovým oblastem v Horákově nebo zastrčeným 
koutům obce -  například pod garážemi.

Ač máme sběrné středisko s velkorysou 
otvírací dobou i kapacitou, nenaučili jsme se 
ještě možná dostatečně přebrat zodpovědnost 
za námi vyprodukovaný odpad. Nejedná 
se v tomto případě o PETlahve, kovy nebo 
elektrospotřebiče, mluvím o bioodpadu. O 
hromádkách a hromadách, které roky čekají 
na rozklad v přírodě. Hned za plotem nebo 
přes cestu malým chatkám nebo domečkům 
se zahradou. Tam, kde byly dříve cesty, nebo 
upravený les si děláme skládky? Proč si dělat 

starosti, když si nehyzdíme vlastní pozemek? 
Nač vlastně zajíždět do sběrného dvora? 
Možná proto, že už jsme dál. Že už vnímáme 
jako „naše“ i pruh louky za plotem,  kus lesa 
za cestou. Že máme k okolí vztah, a víme, 
jak ovlivňuje prostředí kvalitu našeho života. 
Naučili jsme se obstojně třídit různé druhy 
odpadu. Proč nezařadit bioodpad mezi ně?

Možná to není tak, že není známé, kdo okolí 
znečišťuje. Vesnice ví mnoho. Obec má ale 
pramalé možnosti chytit někoho za ruku. 

Nikoho nepotěší auto, které na přívěsném 
vozíku přiveze hromadu bioodpadu a vyklopí 
ji pod garážemi (jen pár metrů od sběrného 
dvora!). Nebo chatař, vyvážející na kárce do 
přilehlého lesa, co se mu nedaří zpracovat. 
V tom okamžiku si kladete otázku proč? A 
nemůžete na ni nalézt odpověď. Jen přání, že 
se někdo chytne za nos a půjde po sobě uklidit. 

ČERNÉ SKLÁDKY V KATASTRU OBCE EKOLOGICKÁ KOMISE

INFORM ACE
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V současné době bydlí v Mokré-Horákově. Vystudoval 

nejprve gymnázium v Zastávce u Brna a následně 

Lékařskou fakultu Masarykovy univerzity. Po studiích 

nastoupil na Kliniku dětské onkologie ve Fakultní 

nemocnici Brno, kde se staral o děti s nádory a vzácnými 

chorobami. Po celou dobu práce onkologa také působil 

jako vyučující na Masarykově univerzitě. V loňském roce 

otevřel vlastní ordinaci praktického dětského lékaře,  

kde pečuje o přibližně tisíc dětí z Brna a dalších koutů 

Jihomoravského kraje.

OTÁZKY A ODPOVĚDI
MUDr. KAREL ZITTERBART, PH.D.  
NOVÝ SENÁTOR OBVODU Č. 57 
- VYŠKOV A BRNO-VENKOV

MUDr. KAREL ZITTERBART, PH.D.
* 8. ŘÍJNA 1978 BRNO

MICHAL JANKŮ, MÍSTOSTAROSTA OBCE

1) Jaké byly vaše pocity po vítězství, které bylo opravdu těsné?
Sledování výsledků druhého kola voleb bylo infarktové. V nadsázce se 
omlouvám všem, kterým jsme spolu s protikandidátem způsobili při sčítání 
hlasů vysoký krevní tlak. Tak malý rozdíl v obdržených hlasech je kuriozní, ale 
i takové okamžiky barevný život přináší. Ukázalo se, že ve volbách neexistují 
nevýznamné hlasy, každý jeden hlas je důležitý. 
2) Čemu se chcete věnovat v Senátu? Předpokládám, že jako 
lékař zdravotnickým tématům.
Již vím, že přes velký „přetlak“ zájemců o práci ve zdravotním výboru budu 
jeho členem. Hlavními tématy jsou dostupnost zdravotní péče a sociálních 
služeb, to je a bude stále větší problém. 
3) Jak chcete své nápady a poznatky uvést do praxe?
Klíčová je otázka praktických lékařů. Mám připravený návrh legislativního 
řešení, který posiluje roli krajů a samospráv v zajištění této péče. Chci podpořit 
také vznik center porodní asistence a rozvoj paliativní péče.
4) Jakou konkrétní věc chce v Senátu prosadit jako první? 
V tuto chvíli musíme v Senátu pohlídat kvalitu kompenzačních „koronavirových“ 
zákonů přicházejících z poslanecké sněmovny. Důležité je do podpory 
zahrnout i pracující na dohody a nastavit rozumnou výši ošetřovného pro 
rodiče školních dětí. Návrat žáků do lavic se v tuto chvíli nezdá reálný, bohužel 
ani v řádu týdnů. Začnu též pracovat na zdravotních tématech. Zatím jsem  
v rozhovoru nezmínil myšlenku daňového zvýhodnění za účast v preventivních 
prohlídkách u lékařů. To je další věc, o které s kolegy diskutujeme, každá 
nemoc zachycená včas je mnohem lépe léčitelná a je třeba tento časný záchyt 
podpořit. Například preventivních vyšetřeních stran nádorů se účastní jen 40-
60 % těch, co mají na vyšetření nárok, zde je prostor pro zlepšování. 
5) Jaký má podle vás Senát smysl?
Klíčová je ústavní a hodnotová role Senátu. Senát schvaluje jakékoliv změny 
ústavy či volebních zákonů, senátoři souhlasí s jmenováním ústavních soudců. 
Pro mě je Senát kormidlo demokracie, garant kvality zákonů a zdravého 
rozumu. 
6) Plánujete se setkávat s voliči ze senátního obvodu?  
Samozřejmě. Ustavující, první zasedání nového funkčního období Senátu 
a složení slibu nových senátorů bude 11. listopadu. Nyní běží přípravy,  
je třeba si vše dobře nastavit, aby to šlapalo, provozní záležitosti fungovaly 
a mohl jsem se plně věnovat práci senátora. Hned jak bude vše domluveno 
(zařízená kancelář, spolupracovníci), zveřejním adresu senátorské kanceláře 
a telefonní kontakty. Klasicky bývají senátorské či poslanecké dny v pondělky 
a já na této tradici nebudu nic měnit.
7) Kde plánuje mít kancelář senátora?
Senátní obvod, za který jsem byl zvolen, se jmenuje 57-Vyškov. Sídlo kanceláře 
se tak nabízí. Po domluvě však rád přijedu na setkání, kamkoliv bude třeba. 
8) Nakolik se vám změní život po zvolení senátorem?
Ubude volného času, věci je třeba plánovat. Doposud jsem však ani nezblbnul 
ani nezpychnul a v plánu to nemám ani v budoucnu. Nerad bych zanedbával 
své blízké, ale i zde platí dobře plánovat. Senátorské práci se budu věnovat 
naplno. Ústavní role - práce nad zákony - bude z Mokré špatně vidět, ale 
mám v plánu o této práci otevřeně a jednoduše informovat. A pak je tu ta 
neformální část, regionální. Ta podle mne opravdu nespočívá v chození po 
akcích a ukazování se při stříhání pásek. Proto chci hlavně pomáhat řešit 
rozpracované úkoly místním samosprávám, otvírat dveře na ta správná místa 
v Praze, Brně či jinde, diskutovat s úřady o tom, jak nejlépe řešit konkrétní 
problémy regionu. Ve své civilní profesi lékaře považuji za nezbytné udržet si 
erudici a cvik. Ve své ordinaci si částečný úvazek ponechám, což však mezi 
senátory není nic neobvyklého, z početného zastoupení lékařů v Senátu jich 
to tak má většina. 
Děkuji za skvělý rozhovor, přeji vám mnoho úspěchů v nové funkci  
a samozřejmě hodně zdraví a štěstí, Vám i celé vaší rodině, v této době je to 
asi to nejdůležitější na světě.

Za obec Mokrá-Horákov Michal Janků, místostarosta obce
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VOLBY 2020
VOLBY DO ZASTUPITELSTEV KRAJŮ KONANÉ DNE 2. 10. - 3. 10. 2020

VOLBY DO SENÁTU PARLAMENTU ČR KONANÉ DNE 2. 10. - 3. 10. 2020  
A 2. KOLO 9.10 - 10. 10. 2020

VÝSLEDKY HLASOVÁNÍ V OBCI MOKRÁ-HORÁKOV

VÝSLEDKY HLASOVÁNÍ V OBCI MOKRÁ-HORÁKOV

MICHAL JANKŮ, MÍSTOSTAROSTA

OKRSKY VOLIČI
V SEZNAMU

VYDANÉ
OBÁLKY

VOLEBNÍ
ÚČAST V %

ODEVZDANÉ
OBÁLKY

PLATNÉ
HLASY

% PLATNÝCH
HLASŮ

celkem zpr v %

2 192 2 192 2 192 2 192 1 046 47,72 1 045 1 030 98,56

KANDIDÁT VOLEBNÍ
STRANA

VYDANÉ
OBÁLKY

NAVRHUJÍCÍ
STRANA

POLITICKÁ
PŘÍSLUŠNOST

PLATNÉ
HLASY

PLATNÉ
HLASY

ČÍSLO PŘÍJMENÍ, JMÉNO, TITULY 1. KOLO 2. KOLO 1. KOLO 2. KOLO

1 Bárek Ivo Ing. ČSSD ČSSD ČSSD 122 X 12,97 X

+2 Klaška Jaroslav Ing. arch. KDU+ODS+TOP 09 KDU-ČSL KDU-ČSL 200 106 21,27 27,24

3 Bláha Libor Mgr. MBA SPD SPD SPD 55 X 5,85 X
4 Wenzl Lubomír Mgr. Ing. ANO ANO ANO 117 X 12,44 X
*5 Zitterbart Karel MUDr. Ph.D. STAN STAN BEZPP 446 283 47,44 72,75

OKRSKY VOLIČI
V SEZNAMU

VYDANÉ
OBÁLKY

VOLEBNÍ
ÚČAST V %

ODEVZDANÉ
OBÁLKY

PLATNÉ
HLASY

% PLATNÝCH
HLASŮ

CELKEM ZPR V %

1. kolo 3 3 100,00 2 192 993 45,30 977 940 96,21

2. kolo 3 3 100,00 2 192 397 18,11 397 389 97,98

KANDIDÁTNÍ LISTINA PLATNÉ HLASY

číslo název celkem v %

5 DSZ - ZA PRÁVA ZVÍŘAT 9 0,87
12 KDU-ČSL 362 35,14
16 Svoboda a př. demokracie (SPD) 53 5,14
19 Česká pirátská strana 88 8,54
22 Moravané 3 0,29
34 Zdraví Sport Prosperita 0 0,00
44 Spolu pro Moravu 34 3,30
50 ANO 2011 162 15,72
51 Starostové pro jižní Moravu 46 4,46
56 Levice 0 0,00
60 DSSS - ČiKR 2 0,19
63 Komunistická str.Čech a Moravy 33 3,20
70 Trikolóra hnutí občanů 97 9,41
76 ODS s podpor. Svobodných a SOM 81 7,86
82 ROZUMNÍ - Petr Hannig 1 0,09

+) postupující kandidát *) zvolený kandidát

INFORM ACE

Zvoleným kandidátům přejeme hodně zdraví a štěstí v nových funkcích, ale i v soukromém životě. Děkujeme všem voličům za účast ve volbách. Zejména druhé kolo senátních voleb ukázalo, 
že opravdu každý hlas může rozhodnout. V příštím roce nás čekají volby do Poslanecké sněmovny.
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INFORM ACE

1. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov SCHVALUJE:
1.1. zápis z 12. zasedání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov ze dne 29. 6. 2020 v 
předloženém znění.
1.2. program 13. zasedání ZO Mokrá-Horákov v doplněném znění, 
1.3. návrhovou komisi: Radim Kolář, Ivana Brzobohatá
ověřovatele zápisu: Ing. Monika Skotalová, Mgr. Martin Vojtěch
1.4. směnu pozemku p.č. 777/11 o výměře 1079 m², který byl oddělen GP č.  
688-1359/2020  z původního  pozemku p. č. 777/1 o celkové výměře 23.938 m² v k. ú. 
Horákov manželům a pověřuje starostku obce podpisem směnné smlouvy.
1.5. smlouvu o bezúplatném převodu nemovité věci pozemek p.č. 454/1 v k.ú. Mokrá u 
Brna a pověřuje starostku obce podpisem smlouvy.
1.6. přijetí rozhodnutí o poskytnutí dotace na Přístavbu dílen základní školy z MF ČR.
1.7. přijetí rozhodnutí o poskytnutí dotace na Zajištění nestabilní skalní stěny  

v lokalitě velké zatáčky – křižovatka ke koupališti v Mokré-Horákově.
1.8. rozpočtové opatření č.4/2020 kterým se rozpočet navyšuje o částku  
5 585. 900,- Kč.
Příjmy se navyšují o 5 585 900,-Kč. Výdaje se navyšují o 5 585 900,-Kč.
Upravený rozpočet po změnách: 60 269 100,-Kč.

2. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov BERE NA VĚDOMÍ:
2.1. rezignaci radní Mgr. Evy Jochecové na funkci členky Rady obce  
Mokrá-Horákov.
3. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov POVĚŘUJE:
3.1. Radu obce Mokrá-Horákov přípravou platných nájemních smluv a následným 
jednáním s uživateli bytových jednotek Mokrá 361 o jejich uzavření, do nájemní smlouvy 
bude zakomponováno předkupní právo budoucího nájemce.

1.Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov SCHVALUJE:
T1.1. program 14 . zasedání ZO Mokrá-Horákov v předloženém znění 
1.2. návrhovou komisi: Martin Urbánek, Ing. Monika Skotalová   
 ověřovatele zápisu: Mgr. Martin Vojtěch, Ing. Vojtěch Rejnuš
1.3. aby návrhová komise pracovala současně i jako volební ve složení Martin   
Urbánek, Ing. Monika Skotalová
1.4. způsob volby člena Rady obce Mokrá-Horákov veřejným  
 hlasováním aklamací
1.5. Radima Koláře členem Rady obce Mokrá-Horákov
1.6. rozpočtové opatření č.5/2020 kterým se rozpočet navyšuje o částku 10 860 400,- 
Kč. Příjmy se navyšují o 10 860 400,- Kč. Výdaje se navyšují o 10 860 400,-Kč. Upravený 
rozpočet po změnách: 71.129.500,-Kč.
1.7. zveřejnění záměru v souladu s ustanovením § 39 odst. 1 zák. č. 128/200 Sb., o 
obcích záměr   zřízení předkupního   práva k bytovým jednotkám vymezeným v budově 
č.p. 361, postavené na pozemku parc. č. 670 v k.ú. Mokrá u Brna, obec Mokrá-Horákov, 
a to k jednotkám: č. 361/1, byt č. 361/2, byt č. 361/3, byt č. 361/4, byt č. 361/5, byt č. 

361/6, byt č. 361/7, byt č. 361/8, byt č. 361/9, byt č. 361/10, byt č. 361/12, s tím, že 
předkupní právo bude zřízeno ve smlouvách o nájmu bytu, jejichž předmětem bude 
nájem uvedených bytových jednotek, a to vždy ve prospěch nájemce předmětné bytové 
jednotky pro případ jejího prodeje třetí osobě, a to s tím, že předkupní právo bude zřízeno 
bezúplatně, jako převoditelné s předchozím písemným souhlasem pronajímatele (obce),  

a s vyloučením jeho přechodu na právního nástupce nájemce, vše v předloženém znění.

2.Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov BERE NA VĚDOMÍ:
2.1. Právní stanovisko k zamyšlenému převodu bytů v bytovém domě na adrese Mokrá 361, 

664 04 Mokrá-Horákov ze dne 30. 8. 2020 

3. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov POVĚŘUJE:
3.1. vedení obce Mokrá-Horákov zajištěním právního stanoviska k zamýšlenému převodu 
bytů v bytovém domě na adrese Mokrá 361, 664 04 Mokrá-Horákov právní kanceláří  
neprodleně.
3.2. Radu obce Mokrá-Horákov, aby zadala zpracování stavebně technického průzkumu 
stavu budovy č.p. Mokrá 361 vč. všech bytových jednotek budovy.

USNESENÍ Z 13. VEŘEJNÉHO JEDNÁNÍ ZO MOKRÁ-HORÁKOV

USNESENÍ Z 14. VEŘEJNÉHO JEDNÁNÍ ZO MOKRÁ-HORÁKOV

ZE DNE 29. 9. 2020 KONANÉHO V SÁLE MEDIATÉKY MOKRÁ, MOKRÁ 350

ZE DNE 12. 10. 2020 KONANÉHO V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI OÚ MOKRÁ-HORÁKOV, MOKRÁ 207

V es Mokrá je uváděna jako samostatné zboží, 
které roku 1350 držel Albert z Černovic. 

Archeologickými výzkumy bylo zatím prokázáno, 
že v této době nejspíše již žádná velká vápenka 
u Mokré nepracovala, takže vztah tohoto 
šlechtického rodu nelze k mokerskému vrcholně 
feudálnímu vápenictví do poloviny 14. století 
doložit. V zemských deskách je uveden zápis, 
kterým Albert upisuje své manželce Jitce 100 
hřiven věna na Mokré, v Černovicích a v Pišově: 
„Domina Jutka, relieta quondam Alberti de 
Czirnowitz, habet centum marcas in dotalicio 
super bona in villa Mokrs, in Czirnowitz et in 
Pyschow“. Páni z Černovic náleželi k brněnskému 
měšťanskému rodu, který byl předtím nejspíše  
v historické anonymitě, ale od roku 1325 jsou již 
psáni podle nově nabytého majetku s přídomkem 
z Černovic. Bratři Bernard a Matyáš jsou svým 
jménem spjati s obcí, v níž získali odkoupením od 
krále Jana Lucemburského nejspíše dvorec. Do 
roku 1325 nelze tedy s velkou pravděpodobností 
ještě s existencí obce Mokrá v majetku rodu  
z Černovic příliš počítat, jisté však je, že již před 

1350 - První písemná zmínka o MokréPečeť Mokrá

670 LET OD PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY O MOKRÉ
polovinou 14. století některé usedlosti v jejím 
místě už krátkodobě stály. Historicky doloženými 
majiteli obce Mokrá byli:
1) Albert z Černovic s manželkou Jitkou - 1350 
2) Konrád z Černovic - 1390
3) Jan, kanovník kapituly sv. Petra v Brně  
a tajemník markraběte Jošta – po roce 1390
4) Kašpar z Bílovic - pozemek Mokré jako jeho 

bývalé dědictví?
5) Mikš z Mokré, kněz kapituly sv. Petra v Brně 
– 1419
6) Jan z Drahotúš a Deblína – 1446
7) mistr Ondřej, doktor a kanovník kostela  
sv. Petra v Brně – 1464 (hospoda a 2 mlýny)
8) olomoucký biskup Vilém Prusinovský  
z Víckova – 1566-1569 
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INFORM ACE

Nechte  své peníze konečně  
pracovat  pro Vás a ne
pro někoho jiného

• Plánujete prodat nebo pronajmout svoji nemovitost?
• Plánujete hypotéku, nebo půjčku? Teď je ten správný čas.  
 Zajistíme Vám zdarma nejlepší nabídku na trhu. 
• Dělá Vám starosti Vaše splátka úvěru? Víte, že se dá snížit?  
 Poradíme a pomůžeme Vám ušetřit.

• Nešetři pouze na sobě, ale i tam, kde to méně bolí. 
• Co takhle za energie ? My Ti rádi poradíme jak na  
 to a zároveň Tě nezavážeme nesmyslnou smlouvou  
 a případnými pokutami.

• Chceš zajistit svou rodinu?
• Máš pojištěnou svou soukromou „tiskárnu  peněz”  –  SEBE ? 
• Co Tvůj ostatní majetek ? Je o něj dobře postaráno?
• Děsí tě každá návštěva veterináře s tvým mazlíčkem?
• Kvalitní pojištění Ti zajistí klidný spánek

• Každý rok příjde složenka i pro Tvého plechového  
 miláčka a člena rodiny

• I tady můžeš ušetřit – Zdarma Ti přepočítáme úsporu

Pro více informací volejte nebo pište:  
Klára Žáková, klara.zakova@zfpa.cz, 730 813 568

Pro více informací volejte nebo pište:  
Dorota Zetková, zetkova.dorota@zfpa.cz, 602 602 479

Pro více informací volejte nebo pište:  
Dorota Zetková, dorota.zetkova@zfpa.cz, 725 404 297

Pro více informací volejte nebo pište:  
Miroslav Janda, miroslav.janda@zfpa.cz, 777 715 441



Děkujeme všem
 

poštovním doručovatelkám a doručovatelům, 
prodavačkám a prodavačům, 

lékařkám a lékařům, učitelkám a učitelům,  
sestrám a pečovatelkám, lékárnicím

stomatoložkám a stomatologům, zkrátka všem
u nás v obci za jejich obětavou práci v této těžké době. 

občané obce 
Mokrá-Horákov


